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Pravidelná setkání vedení 
města s občany
Vedení Havlíčkova Brodu plánu-
je pravidelné čtvrtletní setkání 
s občany města. Od března by si 
zdejší obyvatelé mohli přijít na 
radnici nejen pro podrobnější 
informace o akcích a záměrech 
města, ale také mohou vyjádřit 
svůj názor nebo hledisko na kon-
krétní situace. „Vedení radnice 
se snaží o co největší otevřenost  
a transparentnost ze strany měs-
ta a jednou z možností je právě 
setkávání s občany,“ říká starosta 
Jan Tecl. Rada města schválila or-
ganizování pravidelných schůzek 
s veřejností jednou za čtvrt roku. 
„V první části těchto besed bu-
deme informovat občany o tom, 
co bylo již realizováno, ve druhé 
části o připravovaných záměrech 
a realizacích a třetí bude prosto-
rem ke vzájemné komunikaci. 
Zajímají nás názory občanů i pří-
padné dotazy a náměty z jejich 
strany,“ uvedl na tiskové konfe-
renci starosta Jan Tecl. První se-
tkání je plánováno na 23. března 
od 16 hodin v sále Staré radnice.
 S. Pátková
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Město známe i neznáme

Podobně jako dnes i dobách minulých vyvolával 
každý stavební zásah v historickém jádru města 
bouřlivé veřejné diskuze. Plánovaná budova měst-
ské spořitelny nad novou radnicí navržená zvnějšku 
v historizujícím slohu ale nebyla místním publikem 
přijímána příliš negativně. Za několik let však mělo 
být vše jinak.
Vše nasvědčovalo tomu, že se spořitelna zane-
dlouho přestěhuje do vlastního. Ukázalo se však, 
že si ukousla příliš velké sousto. Projekt ztroskotal 
na čem jiném než na penězích. Subvence na čin-
žovní dům nebyla dojednána a nakonec rozhod-
nutí ministerstva vnitra jako dohlédacího orgánu 
odsunulo stavbu na neurčito, neboť náklady na ni 
by zcela vyčerpaly rezervní fond spořitelny. 
Celá záležitost tak na několik let usnula. Objevi-
la se na pořadu jednání výboru spořitelny znovu 
na konci 20. let. Tehdy se uvažovalo také o stavbě 
spořitelny v Dolní ulici na místě domů Fettrova  
a Trnkova (dříve čp. 148 a 147), a tedy o jejich za-
koupení. Tato alternativa však byla brzy opuštěna, 
protože v plánech města měla v budoucnu větší 
část pozemku Fettrova domu připadnout na roz-
šíření křižovatky Žižkovy a Dolní ulice. Jistou úlohu 
zde hrály i prestižní důvody převažující pro umístě-
ní na náměstí, kde již sídlily ostatní finanční ústavy. 
Časem se objevily různé další námitky proti nové-
mu sídlu nad novou radnicí, a tak pomalu a jistě na 
stavební plány sedal prach, až skončily v archivu.  
A mohlo se začít opět od začátku. Ovšem to již 
byla v plném proudu jednání o koupi dalších dvou 
domů na náměstí čp. 92 a 93, na jejichž místě by 
mohla vyrůst nová budova spořitelny. Cena za obě 
nemovitosti byla pro výbor přijatelná, a tím bylo 
také s konečnou platností v létě r. 1930 rozhodnu-
to. Konečně se bude stavět a snad po sedmdesáti 
letech od svého založení získá městská spořitelna 
vlastní důstojné sídlo.
Výbor měl samozřejmě již určité představy, jak by 
budova měla vypadat, jeho delegace také navští-
vily několik novostaveb městských spořitelen. Na 
doporučení Svazu čsl. spořitelen se nyní rozhodl 

nevypisovat znovu veřejnou soutěž, ale oslovit pří-
mo vybrané architekty a stavební firmy, jež měly 
již zkušenosti s podobnými projekty z jiných měst. 
Obrátil se proto na pražské podnikatele Freiwalda 
– Böhma, Koutského – Ježka a F. A. Libru. Jakkoliv 
výbor počítal se zbouráním obou 
dosavadních domů a zbudováním 
zcela nového objektu, došlé návr-
hy pánů architektů vzbudily mezi 
jeho členy – mírně řečeno – roz-
paky. Pravda, nebyl to úplně první 
zásah do barokního a klasicistního 
rázu měšťanských domů na ryn-
ku, ale hned sousední dům čp. 91 
a protější dům (U Drymlů), přesta-
věný v r. 1929, se nepříliš nápadně  
a nenásilně v duchu své doby 
včlenily do historického rámce ná-
městí. Ovšem tentokrát moderna 
překonala veškerá očekávání,  
a tak se raději šlo s pravdou ven. 
Když byly v druhé polovině listo-
padu r. 1930 vystaveny návrhy 
v Andrýsově obchodě, odsudek 
veřejnosti byl zanedlouho zcela 
zdrcující. Sloh „krabicový“ (vyjádření prof. Petra) se 
zkrátka Broďákům na tomto místě nezamlouval. 
Zvláště byly návrhům vyčítány holé zcela nečleně-
né fasády, plochá střecha, přílišná výška a vůbec 
předimenzovaná hmota budovy vzhledem k okolí. 
Librův návrh byl dokonce otaxován jako „architek-
tura... dýšící německým duchem“. K tomu zazněly  
i varovné hlasy brodských rodáků z Prahy, takových 
tehdejších veličin, jako byli O. Štáfl či V. J. Klofáč, 
kteří úpěnlivě vyzývaly městskou radu k ochraně 
slohově skvělého rámce náměstí. Protestoval rov-
něž památkový úřad, ale to bylo asi tak všechno, 
co mohl udělat, příliš pravomocí nemaje.
Hrnec horké kaše byl navařen a spořitelní výbor se 
jal usilovně do něj foukat. Nejprve byli všichni tři 
navrhovatelé vyzváni, aby své skici do konce roku 
upravili. Změny údajně nepřinesly ani v jednom 
případě výrazný posun k představám o zakom-
ponování budoucí spořitelny do náměstí, ale bylo 
třeba rozhodnout, neboť čas kvapil a následujícího 
roku mělo být započato se stavbou. Výbor tedy 
hledal další dobrozdání. Po zamítavém stanovisku 
královéhradeckého stavitele R. Schmidta ke všem 
návrhům se výbor obrátil na V. Šantrůčka, který 
se vyjádřil poněkud šalamounsky a doporučil ná-
vrhy Koutského – Ježka a Librův, případně spolu-
práci obou atelierů na definitivní podobě budovy.  
A rozhodnutí leželo opět na výboru a rozhodování 
to nebylo vskutku jednoduché, ve hře byla zakáz-
ka stavebních a dalších prací v hodnotě cca 3 mil. 
Kč, zakázka na tehdejší místní poměry významná 
zvláště v době pokračující hospodářské krize. Po 
obsáhlé diskuzi a několikerém hlasování byl na-
konec přijat návrh F. A. Libry, po delší licitaci také 
dohodnuta paušální odměna pro architekta za 
vypracování stavebních plánů, rozpočtu a stavební 
dozor. Ovšem návrh později doznal ještě v někte-
rých detailech určitých úprav, když výbor poněkud 
„mazaně“ a alibisticky na podporu svých výhrad  
k některým částem projektu předložil architektovi 

články z regionálního tisku a ohlasy veřejnosti na 
zamýšlenou stavbu, až si autor povzdechl, že měl-
li by vyhovět všem požadavkům, už by ani nikdo 
nepoznal, že by mohl být jejím autorem. 
Přes stálý odpor části brodské veřejnosti zahá-

jila Šupichova stavební firma počátkem dubna  
r. 1931 demolici obou starobylých domů a v létě 
po vyhloubení základů vybraný pražský stavební 
podnik J. Filipa pokračoval železobetonářskými 
konstrukcemi. Většina ostatních stavebních prací 
připadla dvěma místním firmám Hlaváč a Corvin  
a O. Mann. Budova městské spořitelny vyrůstala 
rychle před zraky publika. Vzhledem ke svému 
rozsahu, požadavkům na bezpečnost, stylovou 
ucelenost interiéru a náročnost některých dal-
ších prací byla poměrně brzy hotova, na sklonku 
r. 1932 (kolaudována 5. 1. 1933). 
Městská spořitelna se tak symbolicky v jubilejním 
roce po 70 letech od svého založení dočkala ko-
nečně důstojného a reprezentativního sídla, bu-
dovy vymykající se svým architektonickým poje-
tím z řady českých takřka někdy až typizovaných 
venkovských záložen, spořitelen a kampeliček  
s vertikálně i horizontálně prolamovaným štítem 
s klasicizujícím sloupovím a obligátními statuemi 
alegorií práce, průmyslu, zemědělství a spoři-
vosti. Ačkoliv moderní projekt vyvolal v místních 
poměrech bouřlivou vlnu vášní a jakkoliv lze spe-
kulovat o pohnutkách, jež vedly k jeho uskuteč-
nění, je třeba, domnívám se, souhlasit s názorem  
V. Šantrůčka, že „stavební objekt vyrostlý z po-
třeb a ducha dvacátého století bude v historic-
kém prostředí vždy organismem cizorodým, 
avšak přizpůsobovati jej stávající starobylosti 
více než je absolutně nutno bylo by počínáním 
na výsost nerozumným a necharakterním“. Tedy 
lidově shrnuto: když to již musí být, raději rozum-
nou modernu než disneylandské pseudobaroko. 
A snad se budova dnešní Komerční banky za těch 
bezmála 80 let „okoukala“ a zajizvila se do těla 
náměstí. Ostatně nebyl to poslední šrám, který 
rynek utržil a přežil.
 Miloš Tajovský
 Foto ze sbírek SOkA Havlíčkův Brod 
 reprofoto PhDr. L. Macek
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POZOR – Uzávěrka příštího čísla je 22. 2. 2011
Své příspěvky nebo dotazy můžete posílat na adresu hblisty@muhb.cz, nebo dodat do boxu Havlíčkobrodských listů na podatelně Městského úřadu, Havlíčkovo nám. 
57 nejpozději do 25. dne v měsíci. S připomínkami k distribuci se obracejte na Městské informační centrum v budově Městského úřadu na Havlíčkově náměstí.
Za obsahovou správnost příspěvků ručí autor. Nevyžádané příspěvky a fotografie se nevracejí. Redakce si vyhrazuje právo upravovat a krátit příspěvky. Články není možné 
využívat v jiných periodikách bez souhlasu vydavatele.

Zřejmě nejstarší snímek jižní části náměstí. Ved-
le domů čp. 93 a 92 zachycena podoba domu 
čp. 91 a sousedních masných krámů před jejich 
zbouráním koncem 70. let 19. století.

Po demolici domů čp. 92 a 93 na jaře r. 1931 se naskytl neobvyk-
lý a neopakovatelný pohled do Dolní ulice.

Peníze ve službách města
(dokončení článku Peníze ve službách města z 
lednového čísla HB listů)
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Ani pokuty dostatečně nemotivují řidiče
Začátkem prosince 2010 bylo evidováno 1570 řidičů, kteří si nevymě-
nili své doklady s platností končící k 1. lednu 2011. Ani upozornění, 
která se čas od času objevovala v médiích po tři roky, ani hrozící po-
kuta 2500 Kč při kontrole policií všechny tyto opozdilce nedokázala 
dostatečně motivovat. „V polovině ledna 2011 ještě nebylo vyměně-
no 825 řidičských průkazů, kterým již skončila platnost,“ informoval 
vedoucí odboru dopravy městského úřadu Martin Stehno. Přitom 
již nabíhá další „várka“ oprávnění vydaná v období od 1. 1. 2001 až  
30. 4. 2004, kterým skončí platnost na konci roku 2013. Průkazy, kte-
rých je 5 183, se mohou vyměňovat opět po dobu tří let již od letošní-
ho roku. Pak mají řidiči na 10 let klid.  S. Pátková

Jednání výborů zastupitelstva města jsou veřejná
Zastupitelstvo města zřídilo výbory na základě zákona o obcích  
č. 128/2000 Sb. na podzim roku 2010. Slouží jako iniciativní a kontrol-
ní orgány a plní především úkoly, kterými je přímo svým usnesením 
pověří zastupitelstvo města. „Kontrolnímu a finančnímu výboru pak 
ukládá úkoly zejména přímo zákon o obcích. Všechny výbory jsou od-
povědné zastupitelstvu města,“ doplňuje informace starosta Jan Tecl. 
Finanční výbor řídí předseda Jiří Kopic (ODS), kontrolní výbor Ing. Jan 
Míka (ČSSD), hospodářský výbor Ing. Čeněk Jůzl (KDU-ČSL), výbor pro 
územní plán a rozvoj města Libor Honzárek (TOP 09), výbor pro soci-
ální a zdravotní tematiku PhDr. Ivana Štrossová (Ženy za Brod), výbor 
pro výchovu, vzdělávání a sport PaedDr. Martina Matějková (ODS), vý-
bor pro cestovní ruch a kulturu Jan Schwarz (Broďáci), výbor mediální 
a vztahy s veřejností Ivana Mojžyšková (ČSSD), výbor pro životní pro-
středí Ing. Tomáš Hermann (SZ). Jednání výborů, kromě kontrolního, 
jsou veřejná a občané jsou zváni stejně jako na jednání zastupitelstva 
města prostřednictvím pozvánek zveřejněných na úřední desce, na 
webových stránkách i v HB listech pravidelně na str. 6. Ze zasedání 
výborů jsou pořizovány zápisy, které jsou také zveřejňovány. 
V tomto roce jsou nově plánována řádná jednání zastupitelstva města 
ve dvouměsíčních intervalech, které schválilo prosincové zastupitelstvo. 
Jedním z důvodů, které k tomu vedly, je předpoklad zlepšení kvality 
podkladů k jednání. Dostatek času pro přípravu jednotlivých materiálů 
by měl eliminovat chyby, které často v důsledku nedostatku času vzni-
kají. Navíc je stále možnost v případě potřeby zasedání zastupitelstva 
svolat. „V souladu se zákonem o obcích je povinen starosta města svolat 
mimořádné jednání kdykoli o to požádá více než jedna třetina členů 
zastupitelstva,“ vysvětlil starosta Jan Tecl. Ve městech srovnatelné veli-
kosti zpravidla mívají jednání také v této frekvenci.  S. Pátková

Projekt „Revitalizační a protipovodňová opatření na 
Cihlářském potoce“ pokračuje
 V loňském roce byla zahájena realizace rekonstrukce technic-
kých prvků (požeráků, spodních výpustí a bezpečnostních přeli-
vů) na soustavě vodních nádrží na Cihlářském potoce, v úseku od 
Štičího rybníka až po rybník Hajdovec, a nyní i revitalizace vodní-
ho toku mezi těmito nádržemi. V současné době jsou kompletně 
dokončeny práce na Štičím rybníce, úseku mezi Štičím rybníkem  
a Zádušním rybníkem, úseku mezi Zádušním rybníkem a Pfaffen-
dorfským rybníkem. Na Zádušním rybníce, Pfaffendorfském rybníce 
a rybníce Hajdovec jsou vybudovány nové spodní výpusti, požeráky, 
bezpečnostní přelivy, zpevnění svahů, litorální pásma a ostrov. Po 
dokončení mimo projekt probíhajícího odbahnění výše uvedených 
rybníků budou urovnány koruny hrází a provedeny související terén-
ní úpravy. Tím bude realizována první část projektu. 
Výstavba projektu se pomalu přesouvá do druhé etapy. V letoš-
ním roce proběhne výstavba nebo rekonstrukce na objektech od 
Děkanských rybníčků, resp. lomu až po nátok do rybníka Rantejch. 
Realizována bude retenční nádrž před zahrádkářskou kolonií, úpra-
vy rybníka Cihlář a revitalizace toku kolem místního koupaliště až 
do městského parku. Stavba se přesune z lesního prostředí více do 
města. V lednu a únoru proběhnou přípravné práce a kácení stro-
mů. V měsíci březnu by se v závislosti na počasí měly rozeběhnout 
stavební práce na většině objektů. Odbor rozvoje města
Registrační číslo CZ.1.02/6.4.00/08.03551

Pohled na nově vybudovanou pravobřežní tůň a propojovací koryto 
v úseku mezi Zádušním a Pfaffendorfským rybníkem 

S prvňáčky k zápisu přijďte 11. února 2011
Zápisy do všech pěti havlíčkobrodských základních škol se uskuteční 
11. února 2011 od 9.00 do 17.00 hodin. Podle školského zákona se 
musí dostavit všechny děti, které do konce srpna 2011 dovrší věku 
šesti let, mohou však přijít i duševně a tělesně vyspělé děti, které 
dosáhnou tohoto věku až v období od září 2011 do června 2012. 
Rodiče 6letých dětí by měli s sebou k zápisu přinést rodný list dítěte 
a svůj občanský průkaz. Pro 5leté děti bude navíc potřeba dopo-
ručující vyjádření školského poradenského zařízení a doporučující 
vyjádření odborného lékaře. 
Ředitelé základních škol mají ze zákona povinnost přednostně při-
jmout děti s místem trvalého pobytu v jejich příslušném školském 
obvodu. Rodičům však zůstává právo vybrat si pro své dítě školu ji-
nou. Důvodem nepřijetí dítěte do vybrané školy může být ovšem 
stanovený počet žáků v prvních třídách. Bližší podrobnosti o or-
ganizaci zápisu, školském obvodu a kritériích pro přijímání dětí do  
1. ročníků základních škol najdete mimo jiné na webových stránkách 
jednotlivých škol. S. Pátková
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Skutek roku 2010
Kraj Vysočina hledá nejvýraznější dobrovolné skutky jednotlivců  
a projekty právnických osob, které nezištně pomohly k rozvoji regionu 
Vysočina a především neziskového sektoru v roce 2010. Soutěž je sou-
částí krajského projektu „MA-G 21“, který je zaměřen na přeshraniční 
spolupráci a předávání zkušeností v rámci programů místní Agenda 21 
a „Gemeinde 21“ v Dolním Rakousku. Proto nejúspěšnější projekty po-
stoupí do přeshraniční soutěže, která se uskuteční v Dolním Rakousku 
v roce 2012. Pravidla soutěže, podrobné informace a formuláře jsou 
k dispozici na stránkách www.kr-vysocina.cz/zdravykraj a www.muhb.
cz. Nominovat můžete i vy do 15. února. Ocenění pro výherce soutěže 
bude předáno z rukou radních kraje Vysočina na zámku Kinských ve 
Žďáře nad Sázavou 7. června 2011. S. Pátková 

Křesadlo 2010 – Cena pro obyčejné lidi, kteří dělají neo-
byčejné věci
Dobrovolnické centrum FOKUS Vysočina pro regiony Havlíčkův Brod 
a Chotěboř srdečně zve veřejnost na předávání ceny KŘESADLO 2010 
– Ceny pro obyčejné lidi, kteří dělají neobyčejné věci. Slavnostní 
předávání ocenění dobrovolníků můžete navštívit v pátek 18. února  
v 16 hodin v sále staré radnice v Chotěboři. Účast na slavnostním pře-
dávání cen přislíbila i paní Eliška Pavlíková – starostka města Chotěboř 
a Bc. Jan Tecl – starosta města Havlíčkův Brod. Jako hudební host vy-
stoupí slečna Andrea Moravcová.
„Přijďte se dozvědět něco více o dobrovolnictví a podpořte svou účas-
tí dobrovolníky, kteří nezištně pomáhají druhým lidem,“ vzkázala Ve-
ronika Štěpánková z Dobrovolnického centra. (red)

První miminko v Brodě a pár čísel z matriky
Prvním miminkem roku 2011, které se narodilo 1. ledna 2011 ve 
4.10 hodin, je Jakub Kolman. Malému chlapečkovi a jeho mamince při-
šli s malým dárkem a květinami pogratulovat zástupci města Havlíčkův 
Brod v čele se starostou Janem Teclem a vedení nemocnice. 
Jen pro zajímavost: V roce 2010 se narodilo v Havlíčkově Brodě  
1 477 dětí, což je např. o 400 dětí více než před deseti roky a o 300 dětí 
více než se narodilo v roce 2010 v Jihlavě. 
Počet narozených chlapců a děvčat je poměrně vyrovnaný (chlapci 
752, dívky 725). Dětí „Broďáků“ se narodilo 254, 649 dětí je z okresu 
Havlíčkův Brod a zbytek je prakticky z celé republiky. Nejoblíbenější 
jména byla loni Jakub a Eliška. Výjimkou již dnes nejsou jména exo-
tická, jako např. Lionel Andrés, Mandy Lilien, Sophie Jeanne, Emma 
Astrid, Mercedes, Bela, Perla, Rosiana, Lily, Jorika, Marduk, Rozálie, 
Abigail apod. Pokud požadované jméno není uvedeno v knize povo-
lených jmen, musí si rodiče požádat na své náklady soudní znalkyni  
o posudek a po vydání kladného stanoviska matrika může požadované 
jméno zapsat do knihy narození i do rodného listu dítěte. Největším mi-
minkem roku 2010 byl Patrik Grodl s 4 900 g, nejmenšími dvojčata Eliška 
a Nela Rychetská s 1 020 g a 1 190 g. Dvojčátek se narodilo v roce 2010 
celkem 45 párů, což je o 100 % více než než před deseti roky. (red)

Ve vestibulu městského úřadu V Rámech proběhla 20. ledna 2011 
vernisáž výstavy s názvem „Bez aut“. Výtvarnou soutěž pro žáky  
2. stupně základních a uměleckých škol uspořádalo město Havlíčkův 
Brod jako doprovodnou akci k Evropskému dni bez aut 22. září 2010. 
Díla více než dvaceti dětí si můžete přijít prohlédnout do vestibulu  
a do mezipatra pravého schodiště městského úřadu V Rámech do 
18. února 2011. S. Pátková

Brodská čtyřčata Lenka, Lucka, David a Štěpán Ondráčkovi navštívili den 
před svými narozeninami starostu a vedení města, které jim jako obvyk-
le pogratulovalo a předalo dárky úměrné jejich věku – různé „šikovné“ 
doplňky k počítači. Dívky a chlapci se pomalu blíží k plnoletosti, kterou 
opět s vedením města oslaví 6. ledna již příští rok. S. Pátková

Tři králové dělají radost a sbírka pak podpoří stavbu stacionáře
Ve čtvrtek 6. ledna 2011 dopoledne se vydala na koledu do cent-
ra Havlíčkova Brodu trojice králů. Dva krále, Jiřího Jedličku (ředitele 
Muzea Vysočiny Havlíčkův Brod) a Víta Vodrážku (vedoucího ne-
mocniční lékárny) doprovázel třetí „král“ – Anna Blažková (ředitelka 
Oblastní charity Havlíčkův Brod). Koledníci vybaveni truhlou s bílým 
zlatem, kadidlem a kytarou zpívali známou koledu a přáli lidem šťast-
ný nový rok. Prošli Havlíčkovo náměstí, Dolní a Horní ulici. „Zavítali 
jsme samozřejmě i na městský úřad,“ popisuje Anna Blažková, „kde 
jsme byli přijati panem starostou, který kvůli nám přerušil jedná-
ní, aby se mohl se Třemi králi pozdravit. Naši návštěvu si ,objednali‘  
v Mateřské škole Příčná, kde byly děti už připraveny a některé měly 
i tříkrálové koruny. Dětem jsme udělali ohromnou radost a koledu 
My Tři králové jsme si zazpívali spolu,“ dodává Anna Blažková. Přeje-
me charitě velký výtěžek tradiční Tříkrálové sbírky, kterou použije na 
stavbu denního stacionáře pro děti a mládež s mentálním  a kombi-
novaným postižením v Ledči nad Sázavou. S. Pátková
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Nebeský Valentýn na náměstí v Brodě
V neděli 13. února se na Havlíčkově náměstí uskuteční „Nebeský Valen-
týn – přání pošlu do nebe, myslet budu na TEBE“. Jedná se o akci, při 
níž budou vypuštěna létající přání. Ta bude možné zakoupit přímo na 
náměstí a část výtěžku poputuje do Základní školy a Speciálně pedago-
gického centra U Trojice. „Jsem moc ráda, že tuto příjemnou akci mů-
žeme spojit s pomocí dobré věci, a proto bych chtěla všechny pozvat, 
aby s námi přišli vypustit svá nejtajnější přání,“ vzkazuje zástupkyně ře-
ditelky školy Markéta Nováková. Nebeský Valentýn startuje v osmnáct 
hodin, hromadné vypuštění je pak plánováno na 18.45 hod. Náměstí 
bude v době vypouštění zhasnuté a uzavřené pro veškerou dopravu. 
Večerem provede Jana Zuščicová z Hitrádia Vysočina. Akci podpořilo 
město Havlíčkův Brod a záštitu převzal starosta Jan Tecl. O. Rázl

Regiontour 2011 v Brně 
Mezi pětatřiceti vystavovateli z řad měst, obcí, mikroregionů a pod-
nikatelských subjektů nechyběl ve společném stánku kraje Vysočina 
ani Havlíčkův Brod. I letos se turistům naše město pochlubilo no-
vými propagačními materiály, které získalo z projektu „Za krásami  
a historií města Havlíčkův Brod“. (red)

Havlíčkobrodská rodačka se představí v Národním divadle
První herecké, muzikální a taneční krůčky udělala mladá herečka 
Marika Šoposká v Soukromé základní umělecké škole v Havlíčkově 
Brodě. Už během šestiletého studia herectví na Pražské konzer-
vatoři, které zakončila v loňském roce, získala zajímavé divadelní  
i televizní role. Zosobňuje například Cecilii Volangesovou v Nebez-
pečných vztazích, které už pět let uvádí pražský Činoherní klub,  
a objevila se ve více než deseti televizních inscenacích, seriálech i ve 
filmu. Aktuálně se publiku představí ve hře Zkrocení zlé ženy, která 
bude mít premiéru 10. února v Národním divadle. V  klasické Shake-
spearově komedii si pod vedením režiséra Martina Čičváka zahraje 
roli Bianky, Kateřininy sestry. A. Štefánková, foto Ivana Krolová

Slavnostnímu vykročení do zdravotnického života před-
chází absolutorium 
Zástupkyně brodské Vyšší odborné školy zdravotnické v čele s ředi-
telkou Naděždou Vrbatovou spolu se starostou města Janem Teclem 
předali slavnostně v sále Staré radnice absolventům školy osvědče-
ní, která jsou významným startem do jejich „praktické“ budoucnosti. 
Dojemná akce u některých citlivých žen a dívek přinesla i pár milých 
slziček radosti. S. Pátková

Beseda o dospívání dívky zaujala
Ve středu 12. ledna 2011 proběhla v prostorách Staré radnice neobyčejně 
zajímavá přednáška o dívčím dospívání a o všem, co toto období provází. 
Snahou bylo rovněž upozornit  dospívající dívky na nebezpečí nádorové-
ho onemocnění prsu a poučit je o prevenci. 
Projekt MADONKA připravily členky Českého svazu žen z Havlíčkova Bro-
du a  Květinova a zúčastnilo se ho ve dvou vstupech více jak 250 děvčat 
7.–9. tříd základních škol z Havlíčkobrodska.  Přednášku moderovala Pav-
lína Vencová, která se také postarala o květinovou výzdobu a atmosféru 
besedy. Poutavé diskuze se výborně zhostila dětská lékařka  Magdalena 
Chvílová-Weberová, lékařka Helena Štěpánková z oddělení onkologie 
havlíčkobrodské nemocnice a Naděžda Vrbatová, ředitelka Střední zdra-
votnické a Vyšší zdravotnické školy. Významně se svými zkušenostmi a ná-
zory zapojovala také hostující herečka Vanda Hybnerová, která navíc vel-
mi ocenila i doprovodný program. Připravily jej se svými žákyněmi  paní 
učitelky Laštovičková a Vokáčová z havlíčkobrodské  Základní umělecké 
školy. Na akordeon hrály Markéta Laštovičková a Žaneta Švecová, na kla-
vír se představila Michaela Vosyková a na housle zahrála Leona Macková. 
Program ještě  doplnila hrou na flétnu Hana Uhlířová z Dubí u Herálce  
a o zpěv se postarala Šárka Vencová z Březinky. Projekt Madonka, který 
se uskutečnil ve spolupráci s městem Havlíčkův Brod, základními školami, 
ZUŠ a Střední zdravotnickou školou, měl velký úspěch a jistě tak nebude 
posledním. Poděkování patří nejen hlavní organizátorce Pavlíně Vencové, 
ale i všem účinkujícím, kteří tuto akci podpořili bez nároku na honorář  
a na úkor svého volného času. S. Pátková              
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Informujeme

Město šetří ve výdajích na energie
V lednu proběhlo další kolo výběru na dodavatele sdružených dodávek na 
elektrickou energii pro město Havlíčkův Brod a jeho příspěvkové organi-
zace. V prvním kole výběru v loňském roce zvítězil dodavatel, který nabídl 
cenu o 32 % nižší oproti původním nákladům. „Do letošního kola se při-
hlásily 4 firmy a výběr proběhl elektronickou aukcí tak, jako již v minulém 
období. Vítězem se stala stejná firma jako loni, takže dodavatel se nemění,“ 
informoval na tiskové konferenci místostarosta Čeněk Jůzl a pokračoval: 
„Přestože v médiích probíhají informace o zvýšení ceny elektrické energie 
o 10–15 %, bylo nyní vysoutěženo navýšení pouze o 6 %. Je to sice zvýšení, 
ale v kontextu zmíněných zpráv tím dochází vlastně k úspoře minimálně o 4 
až 5 %. Objem elekrtické energie pro město a jeho příspěvkové organizace 
představuje hodnotu 5,5 mil Kč, navýšení tedy bude na 5,8 mil. Kč ročně.“
Město také připravuje výběrové řízení na dodavatele plynu. „V současné 
době probíhá výběr firmy, která provede elektronickou aukci podle zákona 
o veřejných zakázkách a chtěli bychom dodávky plynu za nižší cenu letos od 
září nebo od začátku roku 2012,“ říká místostarosta. Celkový objem dodá-
vek plynu jak pro největšího odběratele města, tedy Teplo s.r.o. i příspěv-
kové organizace města, tj. školy, technické služby a Sociální služby města, 
přepokládá město v hodnotě 45 mil. Kč. „Při elektronickém výběru bychom 
mohli dosáhnout úsporu až 30 %. Chceme v elektronické aukci pokračovat 
i ve výběru dalších komodit,“ dodává Čeněk Jůzl. Proto byl v závěru loň-
ského roku zadán audit, který se provádí u veškerých dodávek pro město 
a příspěvkové organizace. Výsledkem by mělo být doporučení, u kterých 
komodit by mohlo dojít k úsporám, a to by znamenalo snížení plánovaného 
deficitu města. Předpoklad firmy provádějící audit je, že zhruba 20 až 30 
komodit doporučí k elektronické aukci. S. Pátková

Přestárlé topoly na březích Sázavy nahradí nové stromy 
V období od ledna do března 2011 provádí Povodí Vltavy údržbu břeho-
vých dřevin u řeky Sázavy v Havlíčkově Brodě. Úpravy se týkají pravého 
břehu od Billy směrem k Perknovu, levého pak od kostela sv. Kateřiny 
k jezu a  úseku pod čističkou odpadních vod u mostku pro pěší k vlakové 
zastávce Perknov. Pracovníci Povodí Vltavy kácejí stávající topoly a jasany 
a po uklizení prostoru vysadí nové stromy. Podle zástupce Povodí Vltavy 
Jana Klofáče se budou odstraňovat přestárlé, neperspektivní a vysoké to-
poly, na nichž se ulamují větve a hrozí nebezpečí úrazu. (red)

Přechody na ulici Masarykova a Humpolecká radnice vylepší
Havlíčkobrodští radní rozhodli o úpravě dvou frekventovaných přechodů 
ve městě. Bezpečnější pro chodce a viditelnější pro řidiče se letos stane 
přechod na Masarykově a Humpolecké ulici.
„Bezpečnost chodců je jednou z důležitých priorit města. Přechodů, které 
si zaslouží větší pozornost, jsme ve městě vytipovali celkem osm. Letos 
jsme na opravu dvou z nich vyčlenili z rozpočtu města částku 1. 5 mil. Kč,“ 
řekl radní města Havlíčkův Brod Libor Honzárek.
Bezpečnější přecházení občanům radnice zajistí na Masarykově ulici  

u křižovatky s ulicí Pražská. Na přechodu se objeví nové osvětlení, ostrů-
vek pro chodce a značení pro nevidomé. V tomto místě se zúží i průjezd 
automobilů do jednoho pruhu. Druhý, podobně upravený přechod budou 
moci využívat chodci na Humpolecké ulici u podchodu do ulice Čechova. 
„Počítáme s tím, že do rozpočtu na příští rok zařadíme částku na opravu 
zbývajících přechodů, která bude podle předpokladu činit necelé 3 mil. 
Kč. Jedná se o přechod v ulici Kyjovská, Žižkova, Nádražní, Rozkošská a dva 
přechody v ulici U Cihláře,“ uzavřel Honzárek. Alena Doležalová

Termíny veřejných jednání výborů zastupitelstva města v měsíci únoru 2011

Jednání ZM se bude konat 28. 2. 2011 od 14.30 hodin ve velké zasedací místnosti MěÚ Havlíč-
kův Brod, Havlíčkovo náměstí 57. Přímý přenos zasedání je možné sledovat na www.muhb.cz.

Usnesení rady a zastupitelstva města v plném znění jsou na www stránkách a úřední desce MěÚ.

8.2. Finanční výbor 16.00 hod. MěÚ Havlíčkovo nám.
8.2. Výbor pro životní prostředí 16.00 hod. MěÚ V Rámech
8.2. Cestovní ruch, kultura a vztahy s veřejností 17.00 hod. MěÚ Havlíčkovo nám.
9.2. Územní plán a rozvoj města 15.30 hod. MěÚ Havlíčkovo nám.

Upozornění – nepřehlédněte
V pátek 18. 2. 2011 od 9.00 do 13.00 h. v rozvodně elektrické energie 
v nádražní hale bude provedena nutná oprava elektroinstalace a bude 
nezbytné vypnout přívod elektrické energie. V uvedenou dobu bude 

přepážka Bus – centra uzavřena. Děkujeme za pochopení.

Město vypisuje granty
Na rok 2011 připravuje Havlíčkův Brod granty celkem ve třech oblas-

tech. Podobně jako loni i letos navrhly výbory zastupitelstva programy 
v oblasti kultury, a to EDICE 2011, Obnovení, zakládání a udržování 
kulturních tradic města, Havlíčkobrodské kulturní léto a pro letošní 

rok zvláště významný z hlediska výročí bude Karel Havlíček Borovský. 
Ve sféře sociální je připravován program Město bez bariér 2011  

a v oblasti životního prostředí téma Ptačí budky. Granty musí potvr-
dit únorové zastupitelstvo (28. 2. 2011), které rozhodne také o výši 

finanční podpory. Zájemcům proto doporučujeme sledovat webové 
stránky města k získání podrobných informací. Pravděpodobný termín 

podání žádostí bude již na konci března.

Sčítání občanských a podnikatelských popelnic
Sčítání lidí, domů atd., to je poměrně známá záležitost. Trochu legrač-
ní mi připadá pojem „Sčítání popelnic“, ale věřte, že to legrace není! 
„Z důvodu provozní inventury dojde v Havlíčkově Brodě a všech jeho 
místních částí v 11. týdnu roku 2011 (tj. v rozmezí 14. až 18. března 
2011) ke sčítání všech popelnic svážených Technickými službami Hav-
líčkův Brod (včetně kolečkových kontejnerů 1100 litrů),“ vysvětluje 
Beno Trávníček z odboru životního prostředí MěÚ v Havlíčkově Brodě. 
Legrace to nebude ani při samotném sčítání, protože stačí, aby někdo 
opomněl „přistavit“ popelnici… „Žádáme proto jejich uživatele, aby 
v 11. týdnu 2011 (dobře se to pamatuje) nezapomněli přistavit nádo-
by ke svozu,“ zdůraznil Beno Trávníček. S. Pátková

Revitalizace zeleně na Novém hřbitově a rybníka ve Svatém Kříži
Rada města schválila přípravu žádosti o dotace z Operačního progra-
mu Životního prostředí na dva projekty. 
Prvním je revitalizace zeleně na Novém hřbitově, kde jsou stromy 
ve špatném stavu a město přijalo množství připomínek a stížností 
např. na padající větve. „Poslední revitalizace proběhla v roce 1994, 
je na čase probírku stromů udělat“, potvrdil nutnost projektu mís-
tostarosta Čeněk Jůzl. V současné době se zpracovává projektová 
dokumentace, která bude předložena k žádosti o dotace. Původní 
předpoklad nákladů je 4–5 mil. Kč, město však odhaduje vzhledem  
k současným nabídkám firem cenu nižší.
Druhým projektem je Revitalizace rybníku ve Sv. Kříži. Obyvatelé zde 
žádají revitalizaci rybníka, který je již několik let zarostlý rákosím. 
„V současné době je zpracován projekt a během února – března, kdy 
budou vypsány podmínky pro podávání žádostí o dotace, se přihlá-
síme k možnosti získání finančních prostředků i s tímto projektem. 
Přepokládaná cena je něco málo pod milion korun. V obou přípa-
dech, pokud bychom uspěli, by byla možnost získání dotace z Ope-
račního programu Životní prostředí až 70 % nákladů,“ uzavřel Čeněk 
Jůzl. S. Pátková
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Sport

Softball zakončil uplynulý rok
V samém závěru minulého roku se v brodské sportovní hale odehrál 
softballový turnaj. „Představili se tee-ballisté do osmi let, jejich starší 
kolegové do deseti let, žáci a ženy. Poděkování patří celkům z Mostu 
a Kostelce, které i přes sněhovou kalamitu přicestovaly v rolích sou-
peře,“ dodal trenér Dušan Šnelly. Hroši se nakonec radovali z vítězství 
v kategorii U10, kde porazili Most 8:1 a v žákovské kategorii, kde si 
poradili s Mostem i Kostelcem. 

Dvě zlaté z Červené Open pro HB SKI TEAM
V první polovině ledna se ve Svatém Petru konal největší a nejtěžší 
veřejný závod v Čechách. Takzvanou Červenou Open tradičně po-
řádá SKI magazín a jedná se o rychlostí disciplínu Super-G. Brodské 
sourozenecké duo Tomáš a Gabriela Fialovi získalo dvě zlaté medai-
le. Tomáš získal první místo v kategorii juniorů a Gabriela v kategorii 
předžactva. Pro Tomáše byla Červená Open ideální přípravou na nej-
delší obří slalom světa, kterého by se letos s několika dalšími závodní-
ky HB SKI TEAMU měl účastnit. 
 Stránku připravil Ondřej Rázl

Na Vysoké se lyžuje, jakmile je možné zasněžovat
O vánočních prázdninách byl nový dětský vlek na Vysoké plně vytížen 
a působil radost nejen nejmenším lyžařům, ale i jejich doprovodu. Dá-
rek Lyžaře HB – lyžování bez poplatků – doplnilo i docela ucházející 
počasí. „Nyní po výrazné oblevě jsme ve 2. dekádě ledna díky sněž-
ným dělům rychle obnovili provoz a lyžovat se bude, pokud to počasí 
dovolí, celý únor v pracovních dnech od 15 do 20 hodin a o víkendech 
od 9 do 19 hodin, stejně tak i po celý týden jarních prázdnin,“ zve Aleš 
Kadlec. Středisko je navíc k dispozici za výhodných podmínek všem 
havlíčkobrodským školám k lyžařskému výcviku. S. Pátková

Zápasníci v Dánsku na zlaté vlně
V polovině ledna se v dánském Koldingu konal tradiční mezinárod-
ní turnaj mládeže v zápase řecko-římském. Trenéři Miroslav Varga  
a Jiří Zachariáš odjeli s devíti závodníky a přivezli celkem šest me-
dailí, z toho čtyři zlaté. Brodští zápasníci kralovali v konkurenci 220 
mladých zápasníků z 26 oddílů z Čech, Dánska, Německa, Švédska 
a Norska. Dařilo se nejen jednotlivcům, ale i v teamové soutěži, ve 
které družstvo z Česka se čtyřmi Broďáky jasně zvítězilo.

Zumba dobývá Brod
Na konci ledna se ve sportovní hale konala první novoroční Zum-
ba párty, které se zúčastnilo přes sto tancechtivých žen a dokonce 
i dva muži. „Zumba je chytlavá nejen hudbou, ale i pohodovou at-
mosférou. Když někomu nešel aerobic, tak v pohodě zvládne zum-
bu. Je úplně pro všechny, každý má své hezké pohyby,“ říká lektorka 
Jana Korejtková. V Havlíčkově Brodě dokonce vznikne Zumba klub. 
„Chceme udělat sdružení, ve kterém se budeme častěji scházet, bu-
deme využívat dotace, a tím pádem budeme mít i kvalitnější hudbu. 
Častěji budeme pořádat akce pro děti i širokou veřejnost,“ dodává 
Korejtková. 

Rebelové stále útočí na šestou příčku
Havlíčkobrodští hokejisté pokračují v honbě za předsezónním cílem. 
Po postupu do elitní osmičky stále bojují o vysněné šesté místo. V led-
nu z kádru pro neuspokojivé výsledky odešel útočník Přemysl Sedlák 
a gólman Stanislav Neruda, který se rychle uchytil v nedaleké Třebíči. 
Rebelové si v lednu připsali body za bojovný výkon v Hradci Králové, 
kde obrátili vývoj zápasu ve svůj prospěch. Výhru přivezli také z Berou-
na a doma přestříleli ambiciózní Chomutov 8:5. Z horkého ledu Dukly 
si přivezli prohru a tak pět kol před začátkem play off ztráceli na šestou 
příčku pouhé čtyři body. Play off startuje ve středu 9. února.

Stanislav Neruda se po angažmá v Havlíčkově Brodě přesouvá na 
druhý konec Vysočiny.  Autor: Tomáš Mokrý
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Co možná nevíte...
Rozpočet města na r. 2011 je deficitní 
Podobně jako předloni zastupitelé města schválili na svém prosincovém jed-
nání deficitní rozpočet na rok 2011. Celkové očekávané samosprávné příjmy 
jsou 467 milionů Kč (loňský schv. rozpočet 609,7 mil. Kč), předpokládané roz-
počtové výdaje 590 milionů Kč (loňský schv. rozpočet 767 milionů Kč). Pláno-
vaný deficit není vysoký a představuje 132,5 mil. Kč (loňský schv. původně 
157 mil. Kč). Dobrá zpráva je, že schodek nezvyšuje zadluženost města, ale je 
plně kryt z přebytků hospodaření z minulých let.
„Podle předběžných výsledků skončilo hospodaření města HB v roce 2010 
s deficitem 78,4 mil. Kč, (plánovaný konečný deficit měl být 121,5 mil. Kč). 
Zlepšení salda rozpočtu bylo zapříčiněno jednak časovým posunem investic 
a také v mnoha případech nižšími realizovanými cenami než bylo původně 
plánováno,“ doplnil starosta Jan Tecl.

Druh rozpočtu DEFICITNÍ
(záporné saldo příjmů a výdajů)
Celkové rozpočtové příjmy 467 043,50 tis. Kč
Celkové rozpočtové výdaje 599 646,40 tis. Kč
Saldo rozpočtového hospodaření -132 602,90 tis. Kč

Bude město dílčí rozpočty omezovat?
Celý deficit je jištěn vlastními prostředky města, které město získalo v před-
chozích letech a nespotřebovalo je na realizaci rozpočtových výdajů v jednot-
livých obdobích. Při krytí ročního rozdílu mezi rozpočtovými příjmy a výdaji 
město nemusí čerpat úvěry a půjčky a hradit úroky z takto vypůjčených zdro-
jů. Rozvaha o uvolnění části akumulovaných zdrojů je vypracována tak, aby 
ještě do dalších období městu zbyl manipulační prostor pro krytí případných, 
i když menších ročních deficitů.
Proti roku 2010 byl regulován limit běžných výdajů na provoz městského úřa-
du, správy úřadu a byl snížen o 4,5 mil. Kč. „To je hodně nebo málo?“, ptám 
se, protože si to nedovedu představit. „Málo“, odpovídá stručně ekonom. (To 
je jeden rodinný domek, myslím si já).
Pro rok 2011 se nesnižují výdaje, které by se dotkly občanů a komunálních 
služeb zajišťovaných městem, například bytového fondu nebo péče o veřej-
né statky, nesnižuje se zatím ani podpora neziskového sektoru, která i pro 
letošek zůstává na 15 milionech korun. Zdroje veřejných rozpočtů však ne-
jsou neomezené a do budoucna nelze očekávat žádné překotné zvyšování 
objemů rozpočtových prostředků ze sdílených daní resp. dotací státního roz-
počtu. Je to tvrdé, ale na úhradě nákladů se budou muset ve větší míře podí-
let koneční uživatelé těch služeb, které spolky zajišťují, tedy členové spolků, 
fotbalisté, hokejisté a další zdroje budou muset hledat jinde než ve veřejných 
rozpočtech. Veřejné rozpočty jsou nemocné a budou ještě dlouhou dobu 
trpět nedostatkem prostředků pro financování vlastních potřeb.

Co jsou „vlastní potřeby města“?
Město se musí především soustředit na zajištění a finanční krytí základních 
funkcionalit, tedy škol, mateřských škol, komunálních služeb, městské hro-
madné dopravy, veřejného osvětlení, veřejné zeleně, hospodaření s odpady 
a méně na to, co základní funkcionalitou není.
Výdaje města jsou děleny na běžné a kapitálové. Kapitálové výdaje jsou plá-
nované v úrovni 267,5 mil. Kč. Z nich je řada takových, jejichž realizace bude 
spuštěna, až pokud se podaří získat na jednotlivé projekty dotační zdroje. 
Jde o podmíněnou realizaci kapitálových výdajů jejichž objem odhaduji asi 
na 100 mil. Kč. 
Vlastní investice, neboli ty, které jsou plně financované městem, předpoklá-
dáme v řádu 160 mil. Kč. Převážně budou směrovány do velkého projektu 
rekonstrukce ZŠ Rubešova (36 mil. Kč) a řady projektů územní infrastruktury 
– komunikace Jihlavská, Svatovojtěšská, Na Valech, do přípravy území pro 
bytovou výstavbu v lokalitě Rozkošská, zahájení přípravy infrastruktury v lo-
kalitě Pražská (po staré kotelně). Vlastní finanční prostředky města budou vy-

užity také na technické zhodnocení stávajícího majetku budov škol a mateř-
ských škol (zlepšování jejich stavu), ve kterém se každý rok pokračuje. Zhruba 
7 mil. Kč „padne“ do technického zhodnocení městských bytových domů, ve 
kterých jsou byty pronajímány za neregulované nájemné a nepředpokládá 
se jejich prodej. 

Kam „tečou“ běžné výdaje
Nevětší část běžných samosprávných výdajů ve výši 125 milionů Kč (z celko-
vých  386,5 mil.) tvoří neinvestiční příspěvky do zřizovaných příspěvkových 
organizací města, jako jsou technické služby, sociální služby, školy a školky. 
Další běžné výdaje jsou vynakládány např. na provoz městské policie (15 
mil.), provoz městského úřadu – budov (15,5 mil.), náklady na mzdy spolu 
s odvody do fondů za zaměstnance města včetně úředníků městského úřa-
du (72,5 mil.), výdaje na služby spojené s užíváním městských bytů včetně 
oprav bytových domů (30–35 mil. Kč), část však také pohltí opravy a udr-
žování veřejných statků (parky, komunikace, veřejná sportoviště, rybníky), 
podpora neziskových subjektů (15 mil. granty a dotace).

Co můžeme očekávat ve výhledu?
Schválený rozpočtový výhled pro období 2012–2014 naznačuje, že v ob-
lasti běžných opakovaných příjmů a výdajů může hospodaření města pro-
bíhat v intencích a rozsahu, jak je naplánované pro rok 2011. To znamená, 
že nemusíme krátit dotace pro školské organizace, dotace pro technické 
služby, omezit MHD, regulovat množstevně komunální služby a podobně, 
protože saldo opakovaných zaručených příjmů města a běžných výdajů je 
kladné. Samozřejmě je třeba průběžně monitorovat účelnost, efektivnost 
a hospodárnost v této oblasti a nepřipustit překotné nebo skokové zvy-
šování výdajů v této oblasti. Co je však nutné regulovat, jsou kapitálové 
výdaje, tj. výdaje na investice. Je důležité se zaměřit ještě více na získává-
ní podpor, tedy dotací regionální rady, státního fondu životního prostře-
dí, resortních programů a pokud se i nadále nechceme zadlužovat, bude 
nutné regulovat míru vlastních investic. Struktura rozpočtových příjmů 
města naší velikosti, tak jak naznačuje rozpočtový výhled, neumožňuje z 
vlastních zdrojů financovat pravidelně se opakující objemy ročních investic  
z vlastních zdrojů v rozsahu kolem 200 mil. Kč ročně. Nesmíme zapomínat 
na to, že realizované investice mají své provozní náklady a promítají se tak 
opakovaně v saldu běžného rozpočtu na straně výdajů.

Výběr z dotací poskytovaných městem 

Žadatel Rozhodnutí ZM pro  
rok 2011 v tis. Kč

Bruslařský klub Havlíčkův Brod 6 000

Tělovýchovná jednota Jiskra Havlíčkův Brod 2 900

Kulturní dům Ostrov, spol. s r.o. 1 200

FC Slovan Havlíčkův Brod 850

Havlíčkobrodská o.p.s 500

SRC Fanatic o.s. 145

Centrum Vysočina, o.p.s. 130

Sdružení Adivadlo 130

Aeroklub Havlíčkův Brod, o.s. 120

Jan Václav Stamic o.s. 100

Lyžař Havlíčkův Brod o.s. 100

Tělocvičná jednota Sokol Havlíčkův Brod 100

SDH Perknov 50

 Více informací na www.muhb.cz/schvalene-dotace-2011
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...a vědět chcete

Kapitálové výdaje bude nutné pečlivě a s rozmyslem zvažovat, hod-
notit jejich ekonomické přínosy, dopady do nákladů udržitelnosti, pri-
oritu z hlediska potřeb municipality, případně zvážit odklad realizace 
těchto investic do doby, kdy na ně budou moci být získány některé 
z podpor a dotací.
Ve výhledovém období bude pravděpodobně nutné zajistit i příjmo-
vou stranu rozpočtu a orgány města se tak budou muset zamyslet nad 
dalším odprodejem zbytného majetku města, případně strukturou 
místních daní a poplatků.

Takže nám „nic“ nehrozí?
Zastupitelé města musí být o otázkách finančního hospodaření měs-
ta velice opatrní a rozhodovat s velkou mírou rozvahy! Orientovat se 
mohou podle aktuálních výsledků finančního hospodaření a schvále-

ného rozpočtového výhledu 2012–2014. Hospodaření města lze do-
posud hodnotit jako stabilní, město je schopno plnit své závazky včas 
a bez prodlení a na stejných zásadách je postaven i rozpočtový vý-
hled. Samozřejmě existují v ČR obce, které přecenily možnosti svých 
komunálních rozpočtů, zatížily je neúměrnými závazky nebo předpo-
kládaly příjmy, které nikdy nenastaly. Tyto obce pak mají potíže při 
zajišťování základních funkcionalit obce respektive jejich finančním 
krytí, případně jim hrozí nucená správa. Věřím, že rozhodování orgá-
nů města Havlíčkův Brod bude v následujícím volebním období odpo-
vědné a městu obdobný scénář hrozit nebude. 
 Světlana Pátková a Josef Jukl, ekonom města

Kolik je nyní městských bytů?
„Město spravuje celkem 973 bytů (údaj k 15. 1. 2011). Nájemné pro 
letošní rok u nově uzavíraných smluv je stanoveno ve výši 56 Kč/m2. 
Otázka neregulovaného nájemného a jeho výše je v tuto chvíli ještě 
nejasná a nelze na ni jednoznačně odpovědět. Další privatizace zatím 
předpokládána není,“ informuje Jan Zimmermann, vedoucí odboru 
majetku města

Kolik je lidí a psů ve městě?
 Na konci roku 2010 bylo v Havlíčkově Brodě trvale bydlících 23 141 stát-
ních občanů ČR, Připočteme-li k tomu 816 cizinců zapsaných v registru 
obyvatel, celkem je 23 957 obyvatel města, což je o dvacet více, než 
v roce 2009,“ vysvětlil Pavel Bárta, vedoucí odboru evidence obyvatel  
a matrik. „Pak k tomu ještě patří korekce na přítomné, nepřítomné, 
krátkodobě přítomné (třeba pacienty v nemocnicích a podobně), kte-
rou Český statistický úřad dokončuje na jaře a přesný počet obyvatel 
jednotlivých obcí vydává většinou na začátku května.“ Poslední číslo vy-
dané ČSÚ k 1. 1. 2010 bylo 24 413. Dalšími hlášenými obyvateli brod-
ských rodin jsou psi. Těch bylo na konci roku celkem 2035. Zvykli jsme 
si pro názornost na různé přepočty. V tomto případě vychází jeden pes 
na zhruba 11 obyvatel. Počet „nejlepších přátel člověka“ stoupl oproti 
roku 2009 o 12. Jinak se však jejich počet nijak výrazně nemění a stále 
se pohybuje kolem čísla 2000.  S. Pátková

Technické služby Havlíčkův Brod Celkové údaje o výši dotace 
města na výkon dané činnosi

Přepočet celk.nákladů  
na množstevní ukazatel

Správce 
dotace  
obstaravatel 
služby

rozpočet 2010 
(tis.Kč)

rozpočet 2011 
(tis.Kč)

skutečnost 
2010 (tis.Kč) Ukazatel

skutečnost 
za období 
2010

rozpočet na r. 
2011

Dotace města na provoz MHD

Te
ch

ni
ck

é 
sl

už
by

 m
ěs

ta
 H

av
líč

ků
v 

Br
od

10 937 10 971 11 526 Kč/přepravený občan 10 8
Dotace města na provoz plaveckého Kotlina 7 939 7 893 8 356 Kč/1 hodina provozu 2 239 2 077
Dotace města na provoz zimního stadionu Kotlina 10 493 10 478 8 888 Kč/1 hodina provozu 3 111 3 274
Dotace města na provoz letního koupaliště u Cihláře 1 306 1 092 628 Kč/1 otevírací den 6 614 11 496

Dotace města na provoz veřejného sportoviště 
Plovárenská 414 34 459 Kč/1 provozní den 2 143 1 560

Dotace města na provoz veřejného sportoviště Umělý 
trávník Na Losích 1 437 882 800 Kč/1 provozní den 2 453 2 594

Dotace města na provoz soustavy veřejného osvětlení 8 106 9 091 10 369 Kč/1 sv.bod/rok 4 335 3 788

Dotace města na provoz sytému odpadového 
hospodářství (komunální odpad občané) 15 300 15 236 13 690 Kč/občan/rok 555 618

Dotace města na zimní údržbu komunikací 8 496 8 483 11 695 Kč/1 km místních 
komunikací 1 083 785

Dotace města na úklid a údržbu veřejných prostranství 
(bez veř.zeleně) 7 140 6 925 6 332 Kč/občan/rok 257 281

Dotace města na péči o veřejnou zeleň 9 231 9 443 8 550 Kč/občan/rok 347 383

Školské příspěvkové organizace
Celkové údaje o výši dotace 

města (neinvestiční a investiční) 
na výkon dané činnosti

Celkové náklady obstaravatele 
na výkon dané činnosti

Přepočet celk. nákladů 
na množstevní ukazatel

skutečnost 
2010 

(tis.Kč)

rozpočet 2011 
(tis.Kč)

Skutečnost 
bez přímých 
nákladů na 

vzdělávání a 
potraviny (2010)

Finanční plán 
bez přímých 
nákladů na 

vzdělávání a 
potraviny (2011)

Ukazatel skutečnost za 
období 2009

rozpočet 
na r. 2010

Základní školy a školní jídelny při ZŠ 5 ZŠ + 4 ŠJ 18 370 000  17 813 900 19 281 700 18 497 700 2082 žáků (2010) 
2058 žáků (2011)  9 261 Kč  8 988 Kč 

Mateřské školy a školní jídelny při MŠ
MŠ Korálky 
+ ŠJ MŠ Na 
Svahu+ŠJ

6 556 900 6 057 100 8 068 900 7 897 100 672 dětí (2010) 
705 dětí (2011)  12 007 Kč  11 202 Kč 

AZ Centrum Havlíčkův Brod -SVČ-  
v roce 2010 – dotace a hospo-
daření organizace od 1.7.2010, kdy 
město převzalo činnost domů dětí 
a mládeže od kraje Vysočina

AZ Centrum 
HB + chata 
na Zdobnici

260 700 472 800 901 500 2 067 800

899 klientů 
(2010) 

837 klientů 
(2011)

 1 003 Kč  2 470 Kč 
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Od každého trochu
Galerie Akashia s energetickými obrazy
V prosinci 2010 byla v Havlíčkově Brodě otevřena prodejní výstava 
energetických obrazů Martiny Pospíšilové v Galerii Akashia. Obrázky 
jsou kombinací olejomalby, polodrahokamů a korálků. Příznivě pů-
sobí na energetický systém člověka, jejich energie pomáhá při od-
stranění každodenního stresu, uvolnění emocí a vnitřních bloků, jenž 
nám mohou způsobit celou řadu zdravotních problémů (jako např. 
migrény, pocity úzkosti, bolesti zad, kloubů a jiné). V tomto zimním 
období, kdy je sluneční svit tak vzácný, dokáží tyto obrazy doslova 
rozjasnit nejen interiér, ale i naše srdíčko. 
Galerie je otevřena pro veřejnost každý den od 13 do 17 hodin. Mů-
žete si zde příjemně posedět, popovídat si o obrázcích, o jejich léčivé 
síle, o čakrách a energetickém systému člověka i o věcech, které Vás 
trápí a zajímají. Obrázky vám pomohou naladit se na vaše vnitřní po-
city. Kromě obrázků se zde můžete dozvědět i více informací o tom, 
co je reiki, Shamballe a SRT metoda jako alternativních metodách léč-
by. (red) 

Jarní Vysočinou
Klub českých turistů Havlíčkův Brod pořádá ve dnech 26. a 27. břez-
na 2011 XXXI. ročník turistického pochodu Jarní Vysočinou. Trasy od 
15 do 50 km vedou jako obvykle přes zajímavá místa Vysočiny. Start 
je u Městského úřadu V Rámech v sobotu 6.00–10.00 hod. v neděli 
8.00–10.00 hod., z nádraží ČD pak po žluté značce. Startovné obsa-
huje diplom, popisy tras a organizační poplatky. Ubytování je možné  
v ZŠ Štáflova v tělocvičně ve vlastních spacích pytlích od pátku od 
18.00 hod. do neděle 12.00 hod. Přihlášky na ubytování je nutné 
podat do 15. 3. 2011 na adresu hlavního organizátora pochodu. Po-
chodu mohou účastnit děti do 15 let pouze v doprovodu dospělé 
osoby. Další informace na adrese Vladimír Maršík, tel. 736 754 181 
e-mail: vladimirmarsik@seznam.cz. (red)

Zveřejnění doplňku dokumentace a posudku k vedení 
400 kV Mírovka–Kočín
V rámci posuzování vlivů na životní prostředí, záměru na novostavbu 
nadzemního dvojitého vedení 400 kV v úseku rozvodna Kočín (obec 
Temelín) – rozvodna Mírovka (obec Havlíčkův Brod) je nyní zveřejněn 
doplněk dokumentace a posudek, který si vyžádalo Ministerstvo ži-

votního prostředí na základě požadavků získaných v procesu posuzo-
vání vlivů na životní prostředí a na základě doporučení zpracovatele 
posudku. Vyjádření k dokumentaci podalo i město Havlíčkův Brod  
a požadovalo v něm prověřit možnou záměnu trasy pro nové vedení 
400 kV, která by v místech navržených lomových bodů R83–R88 vedla 
v koridoru stávajícího vedení 400 kV Mírovka (rozvodna Baštínov), 
lomový bod R88 – U Svobodů – Na Melichově – Nový Svět – napojení 
na lomový bod R83 z důvodu většího oddálení od obytné zástavby  
a protože navržený úsek může snížit kvalitu bydlení a životní poho-
du. Dále město požadovalo uložit do země stávající elektrická vedení  
v řádech do 110 kV (včetně) v oblasti osad Suchá, Svatý Kříž, Mend-
lova Ves, Ovčín, Novotnův Dvůr a v okolí rekreační oblasti nádrže 
Žabinec z důvodu ochrany krajinného rázu a zvýšení rekreačního 
potenciálu krajiny. V souladu se zákonem o právu na informace lze 
do plného znění dokumentace a posudku nyní nahlížet, činit si výpi-
sy, opisy, popřípadě kopie na odboru životního prostředí městského 
úřadu v Havlíčkově Brodě, V Rámech 1855, 1. patro – v úředních ho-
dinách každé pondělí a středu od 8.00 do 17.00 hodin. Na interne-
tu je oznámení zpřístupněno zde: http://tomcat.cenia.cz/eia/detail.
jsp?view=eia_cr&id=MZP281.
Každý občan se může písemně vyjádřit k doplňku dokumentace a po-
sudku na adresu Ministerstva životního prostředí, odboru posuzování 
vlivů na životní prostředí, Vršovická 65, 100 00 Praha 10 – Vršovice,  
a to ve lhůtě do 30 dnů ode dne zveřejnění informace o dokumentaci 
na úřední desce dotčeného kraje (kraj Vysočina zveřejnil 19. 1. 2011).
 S. Pátková

Zveřejnění závěru zjišťovacího řízení
Tento zveřejněný dokument se týká zaústění vedení zvláště vysokého 
napětí (400 kV Kočín–Mírovka) do transformovny Mírovka (realiza-
ce po roce 2016). Bylo provedeno zjišťovací řízení, jehož cílem bylo 
upřesnění informací, které je vhodné uvést do dokumentace vlivů 
záměru na životní prostředí (dále jen „dokumentace“). Na základě 
informací uvedených v oznámení, písemných vyjádření dotčených 
územních samosprávných celků (obce: Havlíčkův Brod, Habry, Knyk, 
Olešná, Skuhrov, Sedletín, Kámen, Tis, Horní Krupá. Kat. území: Hav-
líčkův Brod, Termesivy, Mírovka, Suchá, Zbořice, Habry, Knyk, Český 
Dvůr, Olešná, Skuhrov, Sedletín, Veselá, Kámen, Jiříkov, Proseč, Tis, 
Kněž, Horní Krupá), dotčených správních úřadů, veřejnosti a zjišťova-
cího řízení dospěl příslušný úřad k závěru, že dokumentaci je nutné 
zpracovat především s důrazem na oblasti uvedené ve zveřejněném 
dokumentu. Kopie všech vyjádření (připomínek) i závěr zjišťovacího 
řízení je v elektronické podobě k dispozici v Informačním systému 
EIA na internetových stránkách http://tomcat.cenia.cz/eia/detail.
jsp?view=eia_cr&id=MZP316. K dispozici v tištěné podobě je závěr 
také na odboru životního prostředí MěÚ Havlíčkův Brod k nahlížení 
ve stanovených hodinách. S. Pátková

Absolutní titul v soutěži Bezpečná nemocnice získala le-
tos Nemocnice Havlíčkův Brod
Třetí ročník odborné soutěže Bezpečná nemocnice, kterou vyhlásil 
kraj Vysočina, zná své vítěze. Absolutní prvenství přisoudila devíti-
členná porota odborníků projektu, který do soutěžní ošetřovatelsko-
medicínské sekce přihlásila Nemocnice Havlíčkův Brod a představi-
la v něm svůj pohled na řešení prevence pádů pacientů. Ve druhé 
soutěžní sekci reprezentující technicko-provozní oblast porota nej-
výše ocenila projekt elektronického sledování nežádoucích událostí 
předložený Všeobecnou fakultní nemocnicí v Praze. Oba vítězné pří-
klady dobré praxe ve zdravotnictví byly prezentovány 24. ledna na 
odborné konferenci Dny bezpečí v Jihlavě. Slavnostního ceremoniálu 
předání ocenění se osobně zúčastnil ministr zdravotnictví Leoš Heger  
a hejtman kraje Vysočina Jiří Běhounek.
 Jitka Svatošová, tisková mluvčí
 Krajský úřad kraje Vysočina

Diabetici, nepřehlédněte!
Únorová členská schůze se z důvodů jarních prázdnin o týden odkládá. 

Sejdeme se až 2. března ve 14 hodin ve Střední zdravotnické škole  
v Havlíčkově Brodě. Na programu je lékařská přednáška o křečových 

žilách a péči o nohy. Dozvíte se důležité informace o našem letošním pro-
gramu, a také budou vybírány členské příspěvky. Opakovaně si můžete 

prohlédnout a vybírat fotografie z Pochodu proti diabetu.  
Máme zřízeny webové stránky diahb.iprostor.cz.

Anna Nováková, Svaz diabetiků HB

Vítání občánků není jedinou aktivitou sboru 
Sbor pro občanské záležitosti (SPOZ) se již několik desetiletí pravidel-
ně podílí na významných meznících života občanů našeho města. Jen  
v roce 2010 předali členky SPOZ a zástupci osadních výborů gratulace  
a dárkové balíčky 532 jubilantům a doručili 345 vánočních balíčků na-
šim dříve narozeným spoluobčanům. Komise si na svůj účet připsala 
také slavnostní vítání občánků pro více než 180 narozených miminek,  
3 zlaté a 3 diamantové svatby a nespočet předaných maturitních vysvěd-
čení a výučních listů. Činnost komise se dá samozřejmě popsat pouhým 
počtem přivítaných dětí, roznesených balíčků a předaných vysvědčení. 
Ale její lidský rozměr a přínos, zejména pro seniory, se nedá čísly vyjádřit  
a obsáhnout. Členky komise se tomuto poslání věnují dobrovol-
nicky ve svém volném čase, což v dnešní uspěchané době není sa-
mozřejmé. Proto si za svou obětavost určitě zasluhují i toto moje 
krátké poděkování. Poděkování bych chtěla vyslovit i učitelkám  
a dětem z havlíčkobrodských mateřinek za krásná kulturní vystoupe-
ní při vítání občánků. Věřím, že zastupitelé, členky komise, mateřinky  
a další spolupracovníci z osadních výborů i městského úřadu, kteří 
tvoři sbor pro občanské záležitosti, přinesou našim občanům mnoho 
hezkého a pozitivního také v roce 2011. 
 Ivana Štrosová, zastupitelka města
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Od každého trochu

Seminář k dávkám pro zdravotně postižené
Centrum pro zdravotně postižené Havlíčkův Brod vás zve na praktický se-
minář k dávkám pro zdravotně postižené osoby dne 10. 2. 2011 v 15.00 
hod. v Centru pro zdravotně postižené Havlíčkův Brod, Dobrovského 
2915, 580 01 Havlíčkův Brod (tel. 569 427 614). Obsah je zaměřen na 
praktické vyplňování žádostí, poradenství, ukázky propagačních materi-
álů, odpovědi na dotazy. Akce je v pořadí druhá z cyklu pěti přednášek, 
které proběhnou během února a března 2011. S. Pátková

Sčítání lidí, domů a bytů 2011
Sčítání lidí, domů a bytů se v České republice uskuteční na jaře 2011. 
Rozhodným okamžikem, ke kterému proces proběhne, bude půlnoc 
z 25. na 26. března 2011. Poprvé v historii budou sbírat údaje všech-
ny země  EU z nařízení Evropské komise v jeden společný rok. Letošní 
sčítání přinese celou řadu novinek, které souvisejí s tím, jak se vyvíjejí 
informační technologie, ale také se zkušenostmi z předchozích statis-
tik. Přibude např. dotaz na registrované partnerství, nezjišťuje se však 
vybavenost domácností ani jejich příjmy a výdaje. Z hlediska vybavení 
domácnosti je pro statistiku důležitá pouze otázka, zda má rodina mož-
nost využívat osobní počítač a připojení k internetu. Nově bude možné 
vyplňovat elektronické formuláře na internetu a odesílat je on-line nebo 
prostřednictvím datových schránek. Tento způsob předávání informací 
patří v současnosti mezi nejbezpečnější vůbec. Sčítacími komisaři budou 
asi v 95 % případů pracovníci České pošty. Právnickým osobám bude ČSÚ 
ve většině případů posílat domovní a bytové listy prostřednictvím dato-
vých schránek. V době ostrého sčítání bude všem k dispozici bezplatné 
telefonní centrum s operátory, kteří budou připraveni pomoci se všemi 
dotazy o sčítání. (red)

Co vám říká jméno Ignác Rohrbach? Víte, co dělal zde 
v Brodě?

Proč se (místo třeba na peníze) ptáme na Ignáce Rohrbacha? 
Někteří možná odpovíte, že to přece každý Broďák dobře ví, jiní se po-
zastavíte… „něco mi to asi říká“, další mávnete rukou: „to nevím“ a nebo 
„proč bych ho měl znát?“ To je správná otázka, protože často chodíme 
bez povšimnutí kolem vzácného umění, které máme přímo u nosu. 
Až když na něj někdo ukáže prstem, najednou jsme zaraženi, že jsme 
netušili nic o pocitech, které krása a umění vyvolává a obohacuje nás  
i v materialisticky založeném světě. Možná právě proto!
Do Ignáce se zakoukala i ředitelka zdejší Galerie výtvarného umění 
Hana Nováková skrze malou polychromovanou sošku Panny Marie 
Immaculaty, kterou objevila, když spravovala sochařskou a malíř-
skou sbírku v brodském Muzeu. Začala se o Rohrbacha tak zajímat, 
že o něm a jeho snad nejzajímavějším díle, tzv. Uhrovském oltáři, 
napsala diplomovou práci na postgraduálním studiu na Filozofické 
fakultě dějin umění v Praze. Uhrovský oltář se jí za přispění Minis-
terstva kultury ČR dokonce podařilo získat do sbírek galerie v Hav-
líčkově Brodě.

Co jsme se o Rohrbachovi dozvěděli a nedozvěděli
Kdy se narodil, se přesně neví, asi v roce 1691 v kladském hrabství 
ve vsi Kaiserwalde /Lasovka/ ležící na hranici Čech a Orlického záho-
ří. Zřejmě připutoval do Čech tzv. Labskou cestou, na níž se seznámil 
s Braunovými sochami na Kuksu a patrně se rozhodl zůstat v krajině, 
kde vzkvétá umění a usadil se v Chrudimi. Zde převzal zavedenou so-
chařskou dílnu po Janu Pavlovi Czechpauerovi*) i s vdovou po něm… 
Vzal si ji za manželku v roce 1726. Kolik bylo vdově, zda si ji zamilo-
val a další podrobnosti jsme se bohužel nedozvěděli. Vydržel však  
u řemesla 21 let a zemřel 26. 10. 1747. Zda zanechal onu vdovu opět 
nevíme, ale zůstala po něm celá řada pozoruhodných děl. Jsou vel-
mi zajímavá zejména tím, že některá z nich nikdy nebyla polychro-
mována (což je typická vlastnost barokních plastik). „Nejkrásnější 
i nejzajímavější z nich je Uhrovský oltář z kaple povýšení sv. Kříže 
na zámku v Uhrově, který máme ve sbírkách a je částečně osazen 
ve druhém nadzemním podlaží budovy Galerie a je součástí stálé 
expozice. Podobnou nepolychromovanou kalvárii vytvořil pro kap-
li v Běstvině. Jeho socha Jana Evangelisty byla například vystavena  
v pražské Valdštejnské jízdárně na výstavě Sláva barokní Čechie 
v roce 2001, dalším skvostem je oltář sv. Bartoloměje v Pardubi-
cích,“ hovoří zasvěceně Hana Nováková.

Stopy zůstaly v Německém Brodě 
Nejkrásnější a nejzajímavější Rohrbachova díla v Havlíčkově Brodě 
jsou např. Oltář Pěti ran Kristových. „Je to rarita, protože nezobra-
zuje celou postavu trpícího Krista na kříži, ale jen fragmenty rukou  
a nohou přikovaných ke kříži a srdce (hořící srdce je mimo jiné zna-
kem Augustiniánů). Po stranách jsou sochy Jana Evangelisty a Pan-
ny Marie Bolestné. Tak významných děl je v České republice velmi 
málo,“ přidává Hana Nováková. Protějškový oltář zasvěcený Janu 
Nepomuckému, s krásnou kartuší s reliéfní řezbou shození Jana 
Nepomuckého z Karlova mostu do Vltavy byl právě ten, na jehož 
tabernáklu zřejmě stála Panna Marie Immaculata, která zůstala ve 
sbírkách brodského Muzea a na níž se „chytila“ Hana Nováková… 
Jeho dílem je také kazatelna se sochou Mojžíše s deskami desate-
ra na vrcholu baldachýnu, sochami čtyř evangelistů sv. Matouše, sv. 
Marka, sv. Lukáše, sv. Jana a církevních otců sv. Augustina, Ambrože, 
Řehoře, a Jeronýma. Uhodnete, o kterém kostele v Havlíčkově Bro-
dě je řeč?
Německobrodský děkan Leopold Schaffer se zasloužil o barokizaci 
města a především děkanského kostela Nanebevzetí Panny Marie. 
Také zde se Rohrbach podílel na adaptaci oltářů (sv. Ignáce a smrti 
sv. Josefa) i výzdobě kazatelny.
Když v klášterním kostele sv. Rodiny, jehož výzdobu tvořil od roku 
1732 do roku 1747, dokončoval hlavní oltář, zaskočila jej smrt. Dílo 
musel nakonec převzít jihlavský Kovanda.
Rohrbach však zanechal v podobě svých děl v Brodě velmi výrazný 
otisk svého umění.
 Světlana Pátková

*) pozn. – J. P. Czechpauer vyzdobil řadu barokních i starších objektů 
v bývalých východních Čechách, mj. pracoval na hlavním i bočních 
oltářích Poutního kostela sv. Jana Nepomuckého na Zelené hoře, je-
jichž podkladem byly Santiniho návrhy

Poděkování
Chtěli bychom poděkovat Českému svazu žen v Havlíčkově Brodě za 
možnost účastnit se motivačního kurzu pod vedením lektorů M. Po-
ulové a J. Kašíka, kteří nás provedli základy výpočetní techniky.Naše 
poděkování patří nejen lektorům a organizátorům, ale také městu 
Havlíčkův Brod, které přispělo částkou 15 tis. Kč na realizaci kurzu.  
Z toho důvodu byla naše účast bezplatná. Všem aktivity informační-
ho poradenského centra ČSŽ v čele doporučujeme. 
 Za účastníky kurzu: Doležálková 
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Aktuality z Brielle 

Starodávné vánoce
V ulicích Brielle proběhl v předvánoční době 
nostalgický vánoční trh, který připomínal 
doby Gézů a Španělů kolem roku 1571. Fan-
tastickou dekorací náměstí se stal vánoční 
strom z Havlíčkova Brodu a zásilka čerstvého 
sněhu. U rozsvícení stromu asistovali, stejně 
jako v minulých letech, Rebelové z Havlíčkova 
Brodu, kteří v doprovodu kytary zazpívali vá-
noční písně. 

Pálení vánočních stromků
Poté, co byly vánoční stromky odstrojeny, 
snesli je obyvatelé většiny domů v Brielle na 
jedno místo. Zde byly pod dohledem hasičů 
spáleny. Vánoce skončily, začíná nový rok… 

 K. Haanstra a J. Ramaekersová

Aktuality z Brixenu 

Potraviny sbírat místo vyhazovat
Spolupráce mezi spolky činnými v sociální 
oblasti, krajem, Brixenem a nadací „Ban-
co Alimentare del Trentino Alto Adige“ 
umožnila poskytnout obzvláště potřebným 
členům naší společnosti novou pomoc.  
Myšlenka, která stojí za tímto projektem, je 
neuvěřitelně prostá a osvědčila se již v mno-
ha zemích: Místo aby se potraviny, které jsou 
sice kvalitativně ještě bezvadné, ale pro pro-
dej se již nehodí, jednoduše likvidovaly, sbíra-
jí se, dávají se k dispozici sociálním zařízením  
a ty je rozdělují potřebným. 

Nadace Banco Alimentare je již více než sedm 
let činná v regionu Trentino Jižní Tyrolsko  
a sbírá například jogurty, ovocné šťávy nebo 

rýži z podniků, které tuto iniciativu podporu-
jí, svážejí je do centrálního skladu u Trientu  
a odtud rozděluje potraviny místním spolkům. 
Brixen je třetí obcí v Jižním Tyrolsku, která se 
tohoto projektu účastní; v budoucnu zde roz-
dělí charita, Dům solidarity, dětská vesnička  
a další organizace shromážděné zboží cca 200 
osobám. Celá tato akce je možná i díky pod-
poře krajských orgánů, které jednou za měsíc 
dávají k dispozici dodávku a řidiče, aby bylo 
možné potraviny dopravit z Trientu do Brixe-
nu. Zúčastněné spolky při setkání v Brixenu 
poukázaly na to, že odevzdávání potravin je 
vedle ekonomického aspektu také sociálním 
momentem, který splňuje didaktický účel,  
a vzniká tak i nové propojení mezi zúčastěný-
mi zařízeními.   
 Překlad: H. Formánková

Aktuality ze Spišské Nové Vsi
Spišská Nová Ves uspela s ďalším projektom
Mesto Spišská Nová Ves si na svoje konto pripísa-
lo ďalší schválený projekt. Získané externé zdroje 
podporia propagáciu infraštruktúry cestovného 
ruchu v Slovenskom raji. 
V máji 2010 zaslalo na základe výzvy Minis-
terstvu pôdohospodárstva, životného pro-
stredia a regionálneho rozvoja SR (od 1. 11. 
2010 Ministerstvo pôdohospodárstva a roz-
voja vidieka SR) Mesto Spišská Nová Ves spolu  
s partnerom projektu – združením obcí Mikroregi-
ón Slovenský raj žiadosť o nenávratný finančný prí-
spevok na realizáciu projektu s názvom „Integro-
vaná propagácia infraštruktúry cestovného ruchu 

a ponuky aktivít na území mikroregiónu Slovenský 
raj“ (Spišská Nová Ves, Smižany, Spišské Tomášov-
ce, Letanovce, Arnutovce, Hrabušice, Betlanovce, 
Dedinky, Mlynky, Hnilec, Stratená, Hranovnica, 
Vernár, Vydrník). S projektom uspeli a v rámci Re-
gionálneho operačného programu, kód projektu 
22130220020, Prioritnej osy 3, Opatrenia 3.2 Pod-
pora a rozvoj infraštruktúry cestovného ruchu – 
3.2b Neinvestičné aktivity v cestovnom ruchu naň 
z Európskeho fondu regionálneho rozvoja (ERDF) 
a štátneho rozpočtu získali nenávratný finančný 
príspevok vo výške 284 407,20 €. Celkové náklady 
projektu sú vyčíslené na úrovni 299 376 €, pričom 
ďalších 5 % budú spoločne spolufinancovať part-
neri projektu. 
„Cieľom projektu je zvýšiť konkurencieschopnosť 
cestovného ruchu v regióne Slovenského raja,“ 
uviedla Ing. Zuzana Záborská, vedúca útvaru roz-

voja mesta pri Mestskom úrade Spišská Nová Ves. 
Ako ďalej dodala: „Cestou k dosiahnutiu tohto 
cieľa je posilnenie partnerstva medzi jednotlivý-
mi tunajšími aktérmi pôsobiacimi v cestovnom 
ruchu, zadefinovanie rámcov a výkonu cielené-
ho marketingu územia, ucelené a koordinované 
propagovanie tohto regiónu. Projekt nadväzuje 
na aktivity už ukončeného projektu ,Turizmus bez 
hraníc‘, ktorý bol podporený zo zdrojov Programu 
cezhraničnej spolupráce medzi Slovenskom a Ma-
ďarskom s dobudovaním a posilnením produktov 
cestovného ruchu ako Gotická cesta, Železná cesta 
a Cesta po hradoch a kaštieľoch. Cenné skúsenosti 
získané pri realizácii tohto projektu budú zúročené 
pri príprave a realizácii plánovaných projektových 
aktivít zameraných najmä na budovanie kapacít  
v oblasti cestovného ruchu a na zlepšenie spoloč-
ných marketingových a propagačných nástrojov. 
Projekt je jedným z účinných nástrojov napĺňania 
navrhovanej stratégie rozvoja mesta na obdobie 
rokov 2011–2018, ktorou sa mesto Spišská Nová 
Ves, jeho okolie, najmä vo väzbe na územie Ná-
rodného parku Slovenský raj chce stať konkuren-
cieschopnou destináciou Stredného Spiša s atrak-
tívnymi príležitosťami pre turistov a návštevníkov.“ 

V rámci projektu sa budú realizovať najmä tieto 
aktivity:
• vypracovanie marketingovej stratégie pre desti-
náciu Slovenský raj a okolie
• vydanie propagačných nástrojov: image pro-
spekt „Národný park Slovenský raj“, katalóg 
„Aktivity a služby v Mikroregióne Slovenský 
raj“ – 100 000 ks v 6 jazykových mutáciách, 
populárnou formou spracované pravidlá pre 

návštevníkov národného parku – 115 000 ks  
v 6 jazykových mutáciách a reprezentačný film o 
Slovenskom raji, jeho hodnotách a ponuke rekre-
ácie a oddychu
• prezentačné aktivity: 2 trojdňové worksho-
py pre touroperátorov spojené s odbornou 
konferenciou v oblasti turizmu, infocestou  
a sprievodným odborným programom (letný  
a zimný workshop)
• aktualizácia spoločnej web stránky partnerov 
projektu a upgrade informačného systému.
Projekt sa bude realizovať približne do konca júna 
2013.  Lucia Kormošová

Jména spišských památek a zvláštností  
z ankety lednového čísla HBL můžete posílat  

až do 28. února. Na výherce čeká  
barevná kniha Spišská Nová Ves.
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V uniformě profesionálního hasiče strávil čtyřiatřicet let, přestože se 
původně vyučil a pracoval ve strojírenském oboru. Od mládí se věno-
val dobrovolnému hasičství, a když ho kamarádi a rodina povzbudili, 
doplnil si vzdělání a z koníčka udělal povolání. Jako řadový hasič na-
stoupil do Havlíčkova Brodu, záhy se ale stal jedním ze zákládajících 
členů stanice v Ledči nad Sázavou. Většinu své hasičské kariéry strávil 
v pozici velitele, posledních deset let působil jako ředitel územního od-
boru Havlíčkův Brod  Hasičského záchranného sboru kraje Vysočina. 
Od letošního ledna si užívá důchodu a přestože slíbil pomoc alespoň 
dobrovolným hasičům, plánuje trávit více času s rodinou. Jaroslav Ná-
covský je ženatý, má tři dcery a sedm vnoučat.

Ačkoliv jako nadšený hasič pomáhal celý život lidem z Havlíčkobrod-
ska, z Vysočiny nepochází. Narodil se v Praze a vyrůstal ve Zruči nad 
Sázavou. „Vyučil jsem se v tehdejším národním podniku Kovofiniš  
a ještě na vojně jsem se oženil. Narodila se nám první dcera a s ro-
dinou jsme zakotvili v Ledči nad Sázavou,“ začíná vyprávět Jaroslav 
Nácovský. Vždy se s oblibou zúčastňoval soutěží dobrovolných hasičů 
a právě v této době začal koketovat s myšlenkou, že se stane profesio-
nálem. „Byl jsem mladý, viděl jsem pestrost tohoto zaměstnání, dostal 
podporu od blízkých, tak jsem do toho šel. Při práci jsem absolvoval 
potřebné kurzy a vrhl se do toho. Nelituji jediného dne, který jsem  
u hasičů strávil,“ říká dnes jedenašedesátiletý Jaroslav Nácovský.

„Pamatuji si to přesně, 1. listopadu 1976 jsem jako řadový hasič na-
stoupil na stanici v Havlíčkově Brodě a po měsíčním seznamovacím vý-
cviku jsem spolu s dalšími třemi kolegy odešel zakládat novou stanici 
do Ledče nad Sázavou.“ A čekala je tvrdá práce. „Dostali jsme prostory 
po dobrovolných hasičích, které ovšem byly na pokraji obyvatelnosti. 
Střechou do budovy zatékalo, okna i dveře pomalu vypadávaly z pan-
tů, takže jsme si museli své zázemí od základu vybudovat sami. Od-
poledne nám chodily pomáhat i manželky, abychom měli stánek, ve 
kterém budeme moct fungovat.“

Už o rok později si Jaroslav Nácovský udělal první velitelský kurz a sta-
nici v Ledči nad Sázavou začal šéfovat. V této funkci strávil dvacet let, 
výjimkou byly jen krátkodobé pracovní pobyty na havlíčkobrodském 
ředitelství. „Po revoluci mi nabídli, abych šel do Brodu řídit celý okres, 
ale kvůli třem dospívajícím dcerám jsem odmítl.“ O sedm let později už 
v Havlíčkově Brodě pracovat začal – nejprve jako velitel jednotek ce-

lého okresu, později jako zástupce požární rady. Funkci ředitele územ-
ního odboru Hasičského záchranného sboru, kterých je na Vysočině 
pět a mají na starost území bývalých okresů, přijal v roce 2000. Když 
tu v prosinci loňského roku po deseti letech končil, na havlíčkobrodské 
radnici mu za odvedenou práci poděkovali i zástupci města.

S odstupem si uvědomuje, jak se práce hasiče během let měnila. „Na 
začátku jsme se zabývali technickými pomocemi, jako je čerpání vody, 
a požáry. Po devadesátém roce jsme začali kvůli rostoucímu provozu 
pomáhat i u autonehod, které v současné době tvoří asi třetinu zá-
sahů,“ vysvětluje Jaroslav Nácovský. Právě na silnicích se setkal s nej-
smutnějšími případy, na které však musí být každý hasič připravený. 
„I hasiči jsou jenom lidi a jsem rád, že předtím, než se k nám uchazeč 
dostane, projde vedle zdravotní prohlídky i náročnými psychotesty. Já 
jsem měl své kluky přečtené a věděl jsem, že se od neštěstí dokážou 
oprostit, přesto jsme vždy měli pro jistotu „na drátě“ psycholožku.  
A zažil jsem dva případy, kdy jsem musel propustit člověka kvůli tomu, 
že práci zdravotně nesnášel.“

K tragickým zážitkům se v myšlenkách nevrací, s úsměvem však vzpo-
míná na svůj první výjezd. „Shodou okolností jsme zasahovali v pod-
niku Kovofiniš, ze kterého jsem k hasičům přešel. Hořelo v přilehlém 
skladu a požár se nám podařilo zvládnout. Byl to běžný zásah, pro mě 
to byla ale důležitá událost – poprvé jsem naostro vyjel s hasičským 
autem, nad sebou měl majáky, vedle sebe kolegy. Časem si na práci 
hasiče člověk zvykne jako každou jinou. Přestože s sebou nese poměr-
ně velká rizika.“ Podle Nácovského je hasičská technika a prevence 
v současné době na vysoké úrovni. „Máme spolehlivé měřící přístro-
je, díky kterým dokážeme detekovat, jaká látka se na místě nachází,  
a podle toho vybavit naše pracovníky. Aby mohli pomáhat dalším, 
musí mít sami kvalitní oblečení a odpovídající dýchací techniku.“

Většinu času strávil Jaroslav Nácovský ve vedoucí pozici, se svými pod-
řízenými si však, podle jejich slov, vedle potřebného respektu dokázal 
udržet i přátelské vztahy. „Nikdy jsem se nechoval jako povýšený šéf, 
se svými lidmi jsem byl vždy rád v kontaktu a řešil s nimi problémy. 
Z tohoto důvodu mi více vyhovovala pozice velitele než ředitele. Říze-
ní je spíše o administrativě, která nejde dělat bez dobrého týmu. Apa-
rát dobrých lidí se mi naštěstí vybudovat podařilo, měl jsem šikovné 
velitele stanic, takže jsem to zvládal.“

Loni v červenci uplynulo od založení havlíčkobrodské hasičské stanice 
čtyřicet let. Současní a vysloužilí pracovníci uspořádali u této příle-
žitosti sešlost, které se zúčastnilo 152 z 226 pracovníků, kteří se na 
místní základně vystřídali. „Účast byla skutečně monstrózní a myslím, 
že to všichni přítomní ocenili. Přijel i krajský ředitel, který ve svém pro-
jevu označil práci našich hasičů za nejlepší v kraji. Tato pocta pro mě 
byla cennější než všechny medaile ze soutěží, a s klidným svědomím 
jsem předal žezlo svému mladšímu nástupci,“ říká spokojeně Jaroslav 
Nácovský. K výročí místní stanice vydali hasiči i speciální brožurku, 
která shrnuje důležité události za celých čtyřicet let. 

Jako čerstvý důchodce si Jaroslav Nácovský užívá odpočinku a těší se, 
až bude mít více času na rodinu. Z hasičské hantýrky však jen tak nevy-
padne. „Tak trochu se vrátím do dětských let, protože jsem slíbil dob-
rovolným hasičům, že jim budu pomáhat. Této soutěži se věnují i moji 
zeťové a nejstarší vnuk, jedna z dcer se zabývá požární prevencí. Svým 
způsobem mám tedy v profesi pokračovatele a to mě moc těší.“ 
 
 A. Štefánková

Jaroslav Nácovský
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Křížovka
Sňatky konané v měsíci 
lednu 2011 v Havl. Brodě 
(snoubenci, kteří dali souhlas 
se zveřejněním)
24. 1. 2011 
Martin Veselý, Uničov  
Martina Kadlecová, Brno

Pranostiky na únor
• Na svatého Valentýna zima 
sílit počíná.  
• Na svatého Valentina zamrz-
ne i kolo mlýna.  
• Leží-li kočka v únoru na 
slunci, jistě v březnu poleze za 
kamna.  
• Jestli únor honí mraky, staví 
březen sněhuláky. 

V tajence najdete citát J. A. Komenského.

Správné znění tajenky z čísla 1/2011 – Kdo doufá v sebe, našel největší oporu.

Správnou odpověď z 92 vylosoval starosta Jan Tecl

Výhercem ceny je M. Růžičková, Libčice nad Vltavou

Znění tajenky posílejte na e-mail hblisty@muhb.cz, nebo odevzdejte do 22. dne v měsíci do boxu Havlíčkobrodské listy 
na podatelně MěÚ, Havlíčkovo nám. 57, 580 61 Havlíčkův Brod. Pro vylosovaného výherce je připravena věcná cena  
k vyzvednutí na Městském informačním centru, Havlíčkovo nám. 57 v pracovních dnech v 9–17 hodin.

INFORMACE  
pro občany, podnikatele, turisty 

najdete na www.muhb.cz.
Radniční okénko  

na kabelovce
Premiéra: každou středu  

ve 20.00 h.  
Reprízy: denně  

v 8.00, 10.00, 12.00, 14.00, 
16.00, 18.00, 20.00 a 22.00 h.
K dispozici na DVD v Krajské 
knihovně Vysočiny, www.
muhb.cz a www.hbin.cz

Zelená linka  
Technických služeb

Telefon 800 183 549
Na této lince můžete 

bezplatně hlásit závady  
týkající se údržby města 

(osvětlení, údržba 
komunikací a chodníků, 

veřejné zeleně)  
i veškeré připomínky  
k práci Technických 

služeb  
(svoz odpadů apod.). 

Czech POINT 
na Městském úřadě 
v Havlíčkově Brodě

V Rámech 1855, přízemí, 
recepce 

Po a St 8.00–17.00 h. 
Út a Čt 8.00–15.00 h. 

Pá 8.00–14.00 h.
Pražská 2954, 1. patro, 

ohlašovna evidence obyvatel 
Po a St 8.00–17.00 h. 
Út a Čt 9.00–15.00 h. 

Pá 9.00–14.00 h.
Více informací na  

www.muhb.cz

Havlíčkobrodské listy jsou  
k dispozici na www.
muhb.cz, Městském 
informačním centru  
a recepci Městského 

úřadu V Rámech.
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Služby a nabídky

Sociální služby 
telefon: 569 433 757, fax: 569 433 796 
e-mail: ssmhb@ssmhb.cz 
DPS Reynkova 3643 
2.2. Filmový klub, od 9.30 h. na zelené klubovně 
2.2. Vystoupení žáků – hra na kytary, od 15 h. v jídelně 
9.2. Křeslo pro hosta – p. Štefánek, od 9.30 h. v jídelně 
14.2. Keramická dílna, od 9.30 h. (1. sk.), od 13 h. (2. sk.) 
16.2. Narozeninový klub – akordeonový koncert, v 9.30 h. 
23.2. Vaření na kuchyňkách – smažení bramboráků, 9.30 h. 
28.2. Keramická dílna, od 9.30 h. (1. sk.), od 13 h. (2. sk.) 
2.3. Hudební vystoupení ZŠ Nuselská, od 9.30 h. v jídelně 
DPS Na Výšině 
8.2. Schůzka s obyvateli, od 13 h. v jídelně 
14.2. Promítání filmu, od 13 h. v jídelně 
24.2. Nákupy v Lidlu, 8–10 h. 
DPS U Kasáren 3504 
7.2. Sledování písničkového pořadu, od 12 h. 
DS Reynkova 3879 
3.2. Trénování paměti, od 9.30 h. 
10.2. Cvičení na židlích, od 9.30 h. 
17.2. Práce s Vizovickým těstem, od 9.30 h. 
24.2. Ta naše písnička česká – zpívání lid. písniček, od 9.30 h.

Bohoslužby 
Římskokatolická farnost – Děkanství 
Rubešovo náměstí 173, tel. 569 427 707, P. Adamec, Hroz-
nata Pavel, OPraem, vikář, e-mail: farnosthb@seznam.cz 
Kostel Nanebevzetí Panny Marie Po, Čt, Pá 18 h., St a So 
8 h. (jen první So v měsíci), 18 h., Ne 7.30, 9 a 18 h. Kos-
tel sv. Vojtěcha Út 18 h. DD Na Výšině So 16 h. (kromě 
2. soboty v měsíci, kdy je v DD U Panských ve 14 h.) 
Církev adventistů sedmého dne 
Stanislav Slanina, U Pekárny 1045, tel. 777 821 576,  
e-mail: adventistehb@seznam.cz 
Bohoslužby: Strážná 1364, Sobota 9 h.  
Studium Bible: v bytě kazatele, Středa 18 h.  
Českobratrská církev evangelická 
Chotěbořská 2513/1, tel. 569 436 235, David Šorm, tel. 
739 244 611, e-mail: horni-krupa@evangnet.cz, http://
horni-krupa. evangnet.cz 
Bohoslužby: Ne 8.45 h. (vždy program pro děti) 
Kavárnička a biblická hodina: St 16 h. Dorost: St 17.45 
h. (dle dohody) Biblický kroužek pro děti: Čt 15.30 h. 
Mládež: Pá 20 h. (dle dohody) 
Pravoslavná církev 
Pravidelné obřady každou první sobotu v měsíci vždy 
od 9 h. v kapli Svatého Kříže u ulice U Stadionu 
Církev Bratrská 
Strážná 1364, tel. 569 429 833, Vladimír Horský 
e-mail: vladimir.horsky@cb.cz, www.cb.cz/havlickuv.brod 

Bohoslužby: Ne 9.30 h. Biblická hodina: St 18 h. 
Dorost: Pá 16.30 h. Mládež: So 17 h.  
Starokatolická církev 
farář Václav Pavlosek. Bohoslužby každou Ne od 9.30 h. 
nemocniční kaple Povýšení sv. Kříže v areálu Nemocnice HB 
Církev československá husitská 
B. Kobzinové 2088, tel. 569 427 429, 728 120 303 
Hodiny pro veřejnost: Út a Čt 14.30–17 h. St 9–12 h. 
Bohoslužby: Husův sbor Ne 9 h., Penzion Út 14.30 h. • 
Štědrý den 24.12. Husův sbor 22 h. • Hod Boží vánoční 
25.12. Husův sbor 10 h. • mučedníka Štěpána 26.12. fara 
10 h. je neděle, proto letos nebudeme hrát živý Betlém • 
Silvestr 31.12. fara 16 h. • Nový rok 1.1.2011 Husův sbor 
10 h. Ekumenická bohoslužba • 2.1. fara v 9 hodin. V zimě 
se o nedělích scházíme k bohoslužbám na faře. Kolumbá-
rium bude otevřené ve dnech 22.–26.12. a 29.12–2.1. v 
8–17.30 h. Modlitba: Čt 8.40 h. 
Kolumbárium je otevřené od 8 do 17.30 hodin. Do schrá-
nek v kolumbáriu mohou ukládat urny s popelem svých 
zemřelých ti, kdo mají zájem o pronájem, nikoliv pouze 
věřící Církve československé husitské.

Fokus Vysočina 
středisko Havlíčkův Brod, Štáflova 2003 (budova naproti 
gymnáziu, 1. patro). Kontakt: 569 433 252 a 775 151 497, 
e-mail: stredisko.hb@fokusvysocina.cz, Web. www.
fokusvysocina.cz. Komunita (10.11. v 8.00) Volnočasové 
aktivity: Anglický jazyk (Po 13.30) Výtvarný kroužek (Út 
14) Filmový klub (St 13.30) Břišní tance (Pá 8.30) Chráněná 
dílna rukodělná: Kokořínská 2704, tel. 569 420 660,774 
064 151, e-mail: dilny@fokusvysocina.cz Chráněná dílna – 
lesní četa: Štáflova 2003, tel. 774 074 151, e-mail: dilny@
fokusvysocina.cz Tým podpory v zaměstnávání: Štáflova 
2003, tel. 569 433 253-4, 774 151 497, 774 151 499, 
E-mail: agenturahb@fokusvysocina.cz
Úterní vycházky (rychlost 3 km/h.) 
15.2. – Kolem Brodu. Odchod od restaurace Vysočina na 
Žižkově II v 10.00 h. Trasa 6 km. Vedou: Brodinovi 
22.2. – Za Panenkami do Zruče. Odjezd vlakem R v 7.58 h. 
do Zruče n.S. Trasa 6 km. Vedou: Friedlovi 
1.3. – Kolem Kojetína. Odjezd autobusem v 11.05 h. z dop. 
term. č. 9, od VÚB v 11.13 h. do Kojetína. Trasa 7 km 
8.3. – Z Perknova. Odjezd vlakem v 10.01 h. do Perknova. 
Trasa 7 km
Vycházky s KČT 
9.2. – Vepřové hody v Nové Vsi u Světlé n.S. Odjezd 
vlakem v 10.01 h. do Pohledě u Světlé n.S. Trasa 6 km 
12.2. – Z Rozsochatce. Odjezd vlakem v 10.17 hod do 
Rozsochatce. Trasa 11 km 
16.2. – Ze Šlapanova. Odjezd vlakem v 8.05 h. do Šlapano-
va. Trasa 10 km 
19.2. – Z Okrouhlice. Odjezd vlakem v 8.57 h. do Okrouh-
lice. Trasa 12 km 
23.2. – Do Brna za kulturou. Odjezd vlakem R v 8.02 h. do 
Brna. Návštěva kostela sv. Jan s Loretou  

26.2. – Masopust ve Studnici. Odjezd vlakem v 10.17 h. 
do Hlinska. Trasa 10 km 
2.3. – Z Hamrů. Odjezd vlakem v 9.45 h. do Hamrů n. S. 
Trasa 10 km 
5.3. – Ze Stříbrných Hor. Odjezd vlakem v 7.50 h. do Stříbr-
ných Hor. Trasa 12 km. 
9.3. – Z Okrouhlice. Odjezd vlakem v 10.01 h. do Okrouh-
lice. Trasa 10 km.
Vycházky za úsměvem 
Pravidelné pěší vycházkové okruhy z Havl. Brodu. Odchod 
každé úterý v 16 h. od mapy z bývalého autobusového 
nádraží v Havl. Brodě.
Cyklovyjížďky pro radost a zdraví 
Pravidelné vyjížďky z H. Brodu. Odjezd každý čtvrtek v 16 
h. od kina Ostrov u rozcestníku cyklotras. Návrat vždy zpět 
do HB. 
AZ CENTRUM Havlíčkův Brod 
AZ Centrum – středisko volného času, p.o. města Hav-
líčkův Brod, Masarykova 2190, tel. 569 427 874, 569 426 
248, e-mail: ddm@hbnet.cz, kejklicek@hbnet.cz, www.
ddm.hbnet.cz 
Letní tábory 2011: 
• 8.7.–7.7. Chorvatsko-makarská riviéra – Baška Voda 
s CK 100+1 Zemek 
• 8.7.–15.7. LT Zdobnice. Celotáborová hra „Neptun a piráti“ 
• 15.7.–22.7. LT Zdobnice „AKTIVITI“ 
• 22.7.–31.7. LT Zdobnice „Hry bez hranic“ 
• 31.7.–7.8. LT Zdobnice „Dobrodružství, adrenalin, tradice“ 
• 12.8.–21.8. ITÁLIE – CAORLE s CK Adrianland 
• 1.8.–5.8. Letní tábor STEP BY STEP v Havlíčkově Brodě 
• 22.8.–26.8. příměstský tábor „Lovy beze zbraní“ 
• 9.9.–18.9. Francouzská riviéra – Antibes s CK Doltour 
AZ Centrum SVČ Havlíčkův Brod nabízí taneční vystou-
pení pro divadelní i otevřenou scénu, na plesy a firemní 
večírky, vernisáže, městské slavnosti.
TJ SOKOL 
Beckovského 2179, tel. 604 347 301 
Základní cvičení žactvo: Čt 17 h. tělocvična Gymnásia, 
Kondiční cvičení muži a ženy: Po 18.45 a Čt 18.30 h. Gym-
názium, Aerobic ženy a dívky: Po a St 18.30 h. ZŠ Žižkov, 
Karate: Po 17 a Čt 18 h. Gymnázium, Florbal Ml.žáci: Út 
15.30 h. Nuselská, Pá 15 h. Kyjovská, St.žáci: Po 18 h., Pá 
16 h. Kyjovská, Dorostenci: Út 18 h. Kyjovská, Junioři a 
muži: Út 19.30 Kyjovská, Čt 20.15 h. hala TJ Jiskra, Muži: 
Pá 19.45 h., Kyjovská, Veteráni: Po 19 h. Kyjovská, Košíko-
vá muži: Po, St 20 h. tělocv. u zim. stad.
Klub Parkinson Havlíčkův Brod 
Cvičí každý čtvrtek od 9.00 h. v tělocvičně SPŠS 
Info na tel. 564 407 155, mobil: 604 416 635
Smíšený pěvecký sbor Jasoň 
www.jasonhb.cz. Přijímáme nové členy, zkoušíme kaž-
dou neděli 17–20 h. na Staré radnici v Havl. Brodě.
Občanská poradna 
B. Němcové 188, 580 01 Havl. Brod, tel. 569 425 630, 
mobil: 777 736 048, e-mail: poradna@charitahb.cz
Centrum pro zdravotně postižené kraje Vyso-
čina, pracoviště Havlíčkův Brod – Klub Klíček 
Dobrovského 2915, tel. 569 427 614, e-mail: czphbrod@
volny.cz, www.zdravotnepostizeni-vysocina.cz 
Pravidelná setkání budou probíhat 1x 14 dní v prostorách 
CZP HB. Činnost Klíčku: výtvarná, motorická, možnost 
návazných aktivit např. ZOO, divadlo, sportovní akce, 
přednášky, seberealizace, podpora, navázání kontaktu a 
rozšíření sociálních kontaktů, posílení sociálních dovednos-
tí, odborné sociální poradenství
Cvičení jógy 
Nová tělocvična V Sadech, každé úterý 19–20 h. Cvičitelky: 
Vidnerová, Pavlíková. Přinést s sebou podložku. Info: 721 
713 677
ZUMBA – Jana Korejtková 
v ZŠ Sady Po od 19 h. ZŠ Wolkerova Čt od 17.30 h., Studio 
RE-WELL PÁ od 18 h. www.zumba.com
Sport pro všechny Výšina 
Cvičení v tělocvičnách základních škol, info: 
604 593 216, verakosova@tiscali.cz
Vaříme pro veřejnost 
Školní jídelna Wolkerova nabízí volnou kapacitu pro 
veřejnost, zájemci se mohou hlásit osobně nebo na tel. 
569 431 349, 602 220 186

Nabídka útulku Mírovka 
telefon 569 438 188, Út–Pá 8–9 h. 

domluvit telefonicky termín návštěvy
Robinek – kříženec většího vzrůstu, hodný, kamarádský, 
starší • Psi – kříženci, hodní, mazliví, vhodní ke starším 
lidem. Jsou kamarádské povahy. • Křížená fenečka – 
velmi milá, hodná, zpočátku bázlivá. • Maximus – asi 
rok a půl starý pitbull, s akční, mazlivou povahou, k 
lidem velmi hodný, nevhodný ke psům(s fenami se 

snese), potřebuje zkušeného majitele.

Služby stomatologů  
12.–13.2. MUDr. Horáková Irena, H. Brod 
Kalinovo náb. 605, tel. 569 434 445 
19.–20.2. MUDr. Pumprová Romana, H. Brod 
Hrnčířská 2925, tel. 569 428 238 
26.–27.2. MUDr. Svobodová Pavlína, H. Brod 
Dobrovského 2023, tel. 569 435 593 
5.–6.2. MUDr. Palánová Helena, H. Brod 
Humpolecká 244, tel. 569 426 103 
12.–13.2. MUDr. Venosová Neděžda, H. Brod 
Humpolecká 244, tel. 569 426 107 
Pohotovostní služby slouží lékaři o sobotách a nedě-
lích od 9 do 12 h. Aktuální informace o pohotovost-
ních službách žádejte na recepci Nemocnice Havlíč-
kův Brod, tel. 569 472 111. Změna vyhrazena. 
Lékařská služba první pomoci 
Nemocnice Havlíčkův Brod 
dospělí: přízemí bud. záchranky – 569 472 117 
děti: dětská ambulance v hlavní budově nemocnice 
– 569 472 499 
Pracovní dny 17–22 dospělí, děti a dorost 
Víkendy a svátky 9–22 dospělí,  8–21 děti, dorost 
Veterinární kliniky 
MVDr. Vlček – 569 428 857, 603 349 285 
MVDr. Štursa – 569 428 868, poh. 604 569 831  
MVDr. Potocký – 731 533 348 i pohotovost 
MVDr. Šťastný, MVDr. Doktor, MVDr. Plodíková – 
569 424 500, MVDr. Plodíková – 724 025 086
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Krajská knihovna Vysočiny 
e-mail: knihovna@kkvysociny.cz, www.kkvysociny.cz, 
tel. 569 400 499, fax: 569 400 490 
• Únorový testík – tentokrát na téma „Abeceda“ (vědo-
mostní soutěž pro děti, 1.–28.2. Dět. oddělení KKV)  
• Muzikoterapie (terapeutické odpoledne pro veřej-
nost, 11.2. 17 h. Hudební oddělení KKV)  
• Léčivé mandaly (přednáška pro veřejnost, 14.2. 17 h. 
sál Staré radnice)  
• Baltík (počítačový kroužek pro děti od 9 do 13 let, od 
16.2. 16 h. učebna KKV)  
• Intimní schránka Sabriny Black – Final Cut (projekt 
LiStOVáNí, 16.2. 19 h. kavárna U Notáře)  
• Martin Brunner Trio (koncert, 21.2. 19 h. sál Staré 
radnice)

Galerie výtvarného umění 
tel. 569 427 035, e-mail: galerie@galeriehb.cz, 
krausova@galeriehb.cz, www.galeriehb.cz 
do 27.2. – Hledání. Výstava v prostorách výtvarné dílny 
havlíčkobrodské galerie – I. Štyrandová, E. Vágnerová, 
K. Rajchlová, V. Drahozalová a I. Staňová 
11.2.–27.3. – Koupání – akt ve výtvarném umění. 
Vernisáž výstavy 11.2. od 17 h. 
20.1.–18.2. – Bez aut. Výstava výtvarných prací dětí 
z výtvarné soutěže pořádané k Evropskému dni bez 
aut, vestibul budovy MÚ V Rámech. Pořádá město ve 
spolupráci s GVU 
Řemeslná dílna  
12.2. – Smaltování. od 10 do 16 h. dílna pro veřejnost

Galere Akashia  
Beckovského 2054, (sportovně relaxační centrum Fana-
tic). Obrázky s energetickým působením pro veřejnost 
každý den 13–17 h. Více informací na www.akashia.cz

Muzeum Vysočiny Havlíčkův Brod 
tel. 569 429 151, www.muzeumhb.cz, e-mail: muze-
um@muzeum.hbnet.cz 
14.1.–27.2. – František Neuvirt: Obrazy 1950–2010 
výstava obrazů bývalého ředitele ZŠ Wolkerova v Hav-
líčkově Brodě k jeho životnímu jubileu  
8.3.–1.5. – Jarní tradice a zvyky 
Další akce v Muzeu Vysočiny Havlíčkův Brod 
Přednáška: Nové archeologické poznatky z Havlíč-
kobrodska. 28.2. od 17 h. – sál Staré radnice, přednáší 
Mgr. Petr Hejhal, Ph.D. (Anarchia Brno), Mgr. Marek 
Chvátal a Mgr.Pavel Rous (Muzeum Vysočiny) 
Muzeum Vysočiny Havlíčkův Brod je partnerem 
soutěže pro děti od 10 do 16 let POZNEJ SVÉ MĚSTO 
– kterou pořádá skautské středisko Bobříci Havlíčkův 
Brod. Více informací na www.soutez.skauthb.cz. 
Termín: 17.01.–28.02. 

Štáflova chalupa 
Kobzinové 2015, tel. 569 433 857, 604 130 962, www.
antikhb.cz, e-mail: antikhb@seznam.cz, Po–Pá 13–17 
h. So 9–12 h. Stálý prodej drobných dekoračních před-
mětů od tvůrců z regionu

Základní umělecká škola 
Smetanovo nám. 31, tel. 569 422 408, 569 434 544, 
zushb@zushb.cz, www.zushb.cz 
9.2. – koncert hudebního oboru – sál ZUŠ, 17 h. 
8.3. – koncert hudebního oboru – sál ZUŠ, 17 h.

Ateliér LR – Lucie Rabensová 
Havlíčkovo nám. 91, tel. 604 718 827, info@lucieraben-
sova.cz, www.lucierabensova.cz. Kurzy práce s pravou 
mozkovou hemisférou, arteterapie, Interiéry

Kulturní dům Ostrov  
tel. 569 421 088, kino–divadlo 569 426 666, e-mail: 
kdostrov@sendme.cz, http://kdostrov.hbnet.cz 
Program kina Ostrov 
Mimořádné začátky představení!!!  
10.–12.2. v 18 h. – Letopisy Narnie: Plavba jitřního 
poutníka 
Film USA, dobrodružný, cca 114 min. Přístupný 
l5.–19.2. v 18 h. – Harry Potter a Relikvie smrti část 1 
Film USA, cca 150 min. Přístupný 
21.–23.2. ve 20 h. – Fotři jsou lotři 
Film USA, komedie, cca 98 min. Přístupný 
24. –26.2. ve 20 h. – Tacho 
Český film,akční, cca 102 min. Do 12 let nevhodný 
25. –26.2. v 17.30 h. – Já, padouch 
Film USA, komedie, cca 95 min. Přístupný 

28.2.–2.3. ve 20 h. – Rodinka 
Český film, rodinná komedie, cca 90 min. Přístupný 
Další pořady a společenské akce KD Ostrov 
14.2. v 19 h. – Divadlo Járy Cimrmana: Blaník. Div. sál KD  
17.2. v 17 h. – Jihočeská hasičská dechovka Božejáci. 
Divadelní sál KD 
23.3. v 19 h. – Philippe Claudel: O lásce čili Parle moi 
d´amour. Konverzační komedie, Jana Krausová a Karel 
Roden, Divadelní sál KD 
Plesy v KD Ostrov – leden  
11.2. – ples VOŠ a OA Chotěboř 
12.2. – ples Gymnázia Havl. Brod 
18.2. – ples Měšťanského pivovaru 
19.2. – ples Měšťanského pivovaru 
25.2. – ples České zemědělské akademie Havl. Brod 
4.3. – ples OA a HŠ Havlíčkův Brod
Klub Čechovka 
Čechova ul. 3809, p. Jakub Baloun, tel. 725 444 574, 
e-mail: jakub.baloun@cechovka.cz, www.cechovka.cz 
předprodej vstupenek: Tulipán, Horní ul. 
9.2. v 19 h. – Každý den Šťastný den – Divadlo A. Dvo-
řáka Příbram. Klub Čechovka 
16.2. v 19 h. – Alchymie lásky. Sál Staré radnice
EFFECT MUSIC CLUB 
tel. 724 639 599, www.effectmusic.cz, www.cecek.com 
12.2. – Plexis + Apple Juice 
18.2. – Smeykal + Dvořáček Didgeridoo + Drums show  
26.2. – DUB‘O‘NET 
5.3. – Rockotéka RRB
Klub OKO 
Nová provozovna Havlíčkobrodské o.p.s. na Smetano-
vé náměstí (bývalé kino OKO) 
Havlíčkobrodská o.p.s., Čechova 3809, p. Jakub Baloun, 
tel. 725 444 574, 569 433 345, fax 569 433 346,  
e-mail: jakub.baloun@cechovka.cz, www.cechovka.cz, 
předprodej: Etno shop Tulipán, Horní ul. Havl. Brod 
11.2. ve 20.30 h. – SALSA PEKATA PARTY – salsotéka. 
na začátku večera úvodní salsa lekce gratis 
19.2. ve 20.30 h. – Teapacks /ethno–jazz/ (HB) a 
Kurangbe /african rhytms/ 
5.3. ve 20 h. – Rockový ples Pivovaru Chotěboř – ten-
tokrát v maskách (a v Oku)
Klub Nádražní 43 
Nádražní 43 (sklepní prostory), e-mail: 43@nadrazni43.cz, 
www.nadrazni43.cz 
24.2. – Luboš Pospíšil a Bohumil Zatloukal, koncert od 19 h. 
Loutkové divadlo 
Kontakt: p. Kintšner tel. 604 459 104. Skautský klub 
(Horní ul.) vždy od 14.30 h. 
20.2. – Čert a Káča 
13.3. – Na draka platí Honza 
27.3. – Kdyby Kašpárek nebyl býval
Sportovní areál Kotlina 
tel. 569 424 646, www.kotlina.cz  
plavecký bazén, sauna, parní lázeň 569 424 545, fitnes, 
aerobic, solarium, masáže 569 424 646, squash, salo-
nek 569 424 656, zimní stadion 569 422 512
Sportovně relaxační centrum FANATIC  
Beckovského ul. 2045, tel. 777 330 505, e-mail: 
aerobic@fanatichb.cz, www.fanatichb.cz 
Aerobic, aerobic + posilování, power jóga, formování po-
stavy, step aerobic, moderní a orientální tanec, spinning, 
kurzy bubnování. 
IV. reprezentační PLES FANATICU 
5.3. v KD Psychiatrické léčebny Havl. Brod, tentokrát ve 
stylu KARIBIC–TROPIC 
Tančírna 
od 11.3. od 18.30 h. 6 pátečních podvečerů, každý tý-
den výuka jiného tance, uvolnění mysli, protažení těla.
Přihlášky 1.2.–8.3. na tel. 728 265 763
Lezecká stěna ZŠ Wolkerova 
tel. ZŠ 569 429 918, Správce lezecké stěny Michal Husár, 
tel. 569 431 340, 603 807 909. V případě zájmu v sobo-
tu a neděli je nutné zavolat v pátek do 12 h. na ZŠ 
Ayurvéda v praxi 
přednášky od 17.15 h. v budově MěÚ V Rámech 1855 
v zas. místnosti. Ivana Georgievová, tel. 724 137 587 
www.ivaveda.eu, e-mail: ivaveda@ivaveda.eu 
15.2. od 17.15 h. – Radost, zdraví, láska 
1.3. od 17.15 h. – Radost, zdraví, láska, sebeúcta

Solná jeskyně 
Beckovského 2045, Havl. Brod, www.solnajeskyne-hb.cz  
tel. 776 497 397. Po–Pá 9–11 a 13–18 h., So 9–12 h.

Mateřské centrum ZVONEČEK 
ZŠ Nuselská 3240, tel. 777 736 068, 569 428 438, 
e-mail: zvonecek@charitahb.cz, www.charitahb.cz. 
Otevřeno Po–Pá 8–12 h. 
11.02. 16 h. – Kurz tvorby biblických postaviček 
14.02. 09 h. – Modelování zvířátek ze slaného těsta 
14.02. 09 h. – Patchwork – základní kurz 
16.02. 10 h. – Hledání dobra v sobě, v druhých a v tom, co 
žijeme 
16.02. 16 h. – FIMO – základy techniky millefiori a tvoření 
pomocí extrudéru 
19.01. 16 h. – Patchwork – odpolední klub 
21.02. 15 h. – Základy strojového šití pro začátečníky 
22.02. 09 h. – Vliv domácího prostředí na psychiku člověka 
22.02. 10.30 h. – Poradenství při hledání zaměstnání 
23.02. 10 h. – Setkání s policíí. děti samy doma – jsou děti 
samy doma v bezpečí? 
25.02. 13.30 h. – Umělecké fotografování pro rodiče s dětmi a 
těhotné maminky se zimní tématikou 
28.02. 09 h. – Barvení a polepování veselých kolíčků 
28.02. 16 h. – Pletení podnosu z pedigu s keramickým dnem 
06.03. 13.30 h. – Masopustní jarmark na Havlíčkově náměstí 
od 14 h. Průvod masek vyjde ze Skaut klubu v 13.30 h. s 
hudbou a tancem. Poprava kobylky, občerstvení v podobě 
koblížků, jitrnic, medoviny, prodej výrobků uživatelů sociál-
ních služeb, přípitek se zástupci města. 
07.03. 16 h. – Hraběnčina taška a rychlá taška 
11.03. 18 h. – Žít radostí 
12.03. 08.30 h. – Umoční inteligence a rodinné konstelace 
Od pondělí do pátku pravidelné programy v rámci otevírací 
doby od 8–12 hodin na ZŠ Nuselská 3240 v Havlíčkově 
Brodě. Přineste s sebou přezůvky pro sebe a své dítě.

MaMMacentrum 
Jahodova 2240, tel. 777 582 791, 777 011 921, e-mail: 
mammacentrum@seznam.cz, program na www.
mammacentrum.com. Na všechny programy je nutné 
se předem přihlásit, neboť je počet míst omezený. 
Služba pomoc v domácnosti – úklid domácností – jednorá-
zový i pravidelný, žehlení prádla – jednorázové a pravidelné, 
mytí oken. Termíny dle domluvy na uvedených kontaktech. 
Pravidelné akce 
Pravidelné akce od pondělí do pátku – více informací na 
uvedeném kontaktu. 
Přednášky  
10.2. od 18 h. Kojení – s dětskou sestrou Janou Blažkovou z 
oddělení Intermediární péče pro novorozence Nemocnice HB  
18.2. v 8.30–11.30 h. – Bazárek věcí pro děti

AZ CENTRUM Havlíčkův Brod 
AZ Centrum – středisko volného času, p.o. města Hav-
líčkův Brod, Masarykova 2190, tel. 569 427 874, 569 426 
248, e-mail: ddm@hbnet.cz, kejklicek@hbnet.cz, www.
ddm.hbnet.cz 
Jarní prázdniny v AZ Centru Havlíčkův Brod 
21.2. 8–16 h. – exkurze, bazén, střelnice, počítačový bowling, 
hry, s sebou jídlo a pití na celý den, plavky, ručník, drobné 
kapesné 
22.2. 8–15.30 h. – výroba herních pomůcek, stopařská hra 
„Sedm dopisů“ na Pelestrov, oběd v restauraci, druhá část hry 
do Perknova, návrat MHD k AZ Centru. S sebou dopolední 
svačinu a pití, dobrou zimní obuv a teplé oblečení 
23.2. 8–15.30 h. – „Duhová středa“ – netradiční výtvarné 
techniky (hedvábí, fimo, malování na sklo, ryby štěstí, malo-
vané kameny, obličejová maska atd.), peníze na pizzu s sebou
Na prázdninové akce je třeba se přihlásit! Podrobnosti a 
přihláška na www.ddm.hbnet.cz nebo v přímo v AZ Centru
Dětský karneval
5.3. od 14 h. v sále Masarykova č. 2190 – diskotéka, hry, 
soutěže, občerstvení
Sobotní keramická dílna „JARNÍ KERAMIKA“
pro všechny 12.3. 8–13 h. v AZ Centru 
Letní keramická škola
23.8.–37.8. Určeno pro dospělé vedoucí kroužků SVČ, ŠD, ŠK, 
NO a širokou veřejnost. Kurz je akreditován MŠMT, (vnitřní a 
venkovní keramika, zdobení od jednoduchého ke složitějším 
dekorům) 
Přihlášky už nyní p. Kadlecová, Cempírková AZ Centrum HB

 Změna programu vyhrazena.


